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� Kocaeli Odavizyon

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu AB ile 
ilişkilerin geliştirilmesinin Türkiye’yi dünyada güve-
nilir bir yatırım üssüne dönüştüreceğini , anahtarın 

yatırım ortamının iyileştirilmesi ve ikiz dönüşüme uyum 
olduğunu söyledi. Karbon vergilerinin önümüzdeki dönem-
de ihracatçıların maliyetini artıracak bir unsur olarak dev-
reye gireceğini hatırlatan Zeytinoğlu, karbon piyasasının 
oluşumunda iş dünyası ve imalat sanayinin önceliklerinin 
dikkate alınması gerektiğini söyledi. 

Başkan Zeytinoğlu Odavizyon’a yaptığı açıklamada 15 
Temmuz darbe girişimini kınadığını ifade ederek söylerine 
başladı. Son günlerde gündeme gelen Türkiye AB ilişkileri-
nin geleceğine ilişkin değerlendirmelerde bulunan Zeyti-
noğlu şöyle konuştu:

“Bilindiği üzere, AB Türkiye’nin en önemli ihracat paza-
rını oluşturuyor. 2022 yılında ihracatımızın % 40,6’sı AB’ye 
yapıldı. AB ile gümrük birliği, hem ürün çeşitliliği ve kalitesi 
hem de alım gücü ve ürünlerin teknoloji düzeyi açısından 
Türkiye’de sanayimizin rekabet gücünün artmasında çok 
önemli bir faktör oldu. AB’den gelen doğrudan yatırım-
lar da Türkiye’nin Avrupa pazarının tedarik zincirlerinde 
yer alan önde gelen bir ülke olmasını sağladı. Ancak son 
dönemde bu yatırımlarda azalma görüyoruz. Özellikle 
“greenfield investment” denilen doğrudan tesise ve üreti-
me olan yatırımların daha da artırılması gerekli.

 Burada anahtar ise Türkiye’nin yatırım ortamını iyileş-
tirmesi ve ikiz dönüşüm olarak adlandırılan yeşil ve dijital 
dönüşümlere uyum sağlamasında yatıyor. Tıpkı 2000’li 
yılların başında olduğu gibi siyasi ve ekonomik reformların 
hızlandırılması, Türkiye’nin dünyada daha güvenilir bir 
yatırım üssü olmasına yol açabilir. İşe örneğin yine iş dün-
yasını ve AB ile temasları olumsuz etkileyen vize serbest-
liği sürecinde henüz yerine getirilmemiş olan altı kriter ile 
başlanabilir. Bu kriterlerin yerine getirilmesi Türkiye’ye 
yönelik olumlu bir havanın oluşmasına yol açacaktır. 

Bunun yanında AB’ye yönelik ihracatımızı olumsuz 
etkileme potansiyeline sahip bir diğer konuya da dikkat 
çekmek istiyorum. 16 Mayıs 2023’te AB Resmi Gazete-
sinde yayınlanan ve 1 Ekim 2023 itibarıyla geçiş süreciyle 
uygulanmaya başlanacak olan Sınırda Karbon Düzenleme 
Mekanizması (SKDM) ticaretin değişen kurallarını çok net 
biçimde yansıtıyor. Ticarette rekabet edebilirlik giderek 
daha fazla çevre, iklim, sosyal haklar gibi norm ve stan-

dartlara uyumu gerektiriyor. SKDM ile demir çelik, alümin-
yum, gübre, çimento, elektrik ve hidrojen sektörlerinde 
AB’ye yapılan ithalatın karbon ayak izini yansıtacak şekilde 
bir ek maliyet ürünlere yansıyacak. 

Türkiye’nin özellikle çelik, alüminyum, çimento gibi 
ürünlerde AB’nin önemli tedarikçilerinden olduğu dikkate 
alındığında, bu sürece uyum sağlamak ve hazırlıklı olmak 
ülkemizin ihracattaki konumunu korumak ve geliştirmek 
açısından şart. 

AB ETS’si benzeri bir karbon piyasası oluşturmak için 
çalışmaların yürütüldüğünü biliyoruz. Bu piyasayı oluş-
tururken, iş dünyası ve imalat sanayinin önceliklerini ve 
ihtiyaçlarını dikkate almak ve sürdürülebilir ve iklim dostu 
üretim metotlarının yerleşmesini sağlamak için destek 
olmak büyük önem taşıyor. Aksi takdirde rekabet gücümüz 
açısından ciddi zorluklarla karşılaşabiliriz.”

Cenevre’de gerçekleşen genel kurulda 170 ülkede 45 
milyondan fazla şirketi temsil eden dünyanın en büyük iş 
organizasyonu Milletlerarası Ticaret Odası’nın (ICC) Yöne-
tim Kurulu’na seçilen TOBB Başkanı RifatHisarcıklıoğlu’nu 
tebrik eden Zeytinoğlu ekonomik verilere ilişkin gelişmele-
ri de şöyle değerlendirdi: 

İHRACAT
Haziran ayında ihracat yüzde 10,5 gerileyerek 20,9 

milyar dolar olarak gerçekleşti. Bu 9 günlük bayram tatili 
nedeniyle fiili çalışma gün sayısının az olmasından kay-
naklandı. Buna rağmen bu seviye olumlu. Temmuz ayında 
25 milyar doları aşabileceğini bekliyoruz. Ancak Avrupa’da 
tatil dönemi olduğunu da göz önünde bulundurmak gerek-
li. 

En fazla ihracat yapılan ilk beş ülke 1,8 milyar dolar ile 
Almanya, 1,3 milyar dolar ile ABD, 1 milyar dolar ile İngilte-
re ve İtalya, 987 milyon dolar ile Irak olarak sıralandı. 

AB ülkelerine ihracat 8,7 milyar dolar, Diğer Avrupa 
Ülkelerine ihracat 3.2 milyar dolar olarak gerçekleşti. 
Avrupa’nın ihracatımızdaki payı yüzde57,7 olarak gerçek-
leşti. Yakın ve Ortadoğu ülkelerine ihracat 3,5 milyar dolar, 
Kuzey Afrika ülkelerine ihracat 994 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. 

2023 yılının ilk çeyreğinde dünya ihracatı  24,5 trilyon 
dolar olarak gerçekleşirken, Türkiye ihracatı 255,7 milyar 
dolar oldu. Ülkemizin dünya ihracatından aldığı pay 10 

““

AB ile sıkı iş birliği Türkiye’yi dünyada 
güvenilir yatırım üssüne dönüştürür

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

“Karbon vergilerine de hazırlanmalıyız” diyen...

[başkan’dan mektup ►



�Kocaeli Odavizyon

yılda 7,1 kat artışla, bu yılın ilk çeyreğinde ilk defa yüzde 
1.04’e yükseldi. 

iTHALAT
Haziran ayında ithalat yüzde 16,8 düşüşle 26,3 milyar 

dolar olarak gerçekleşti. Yatırım malları ithalatı üyzde 
19,8 artışla 3,8 milyar dolar, hammadde ithalatı yüzde 27 
düşüşle 18,8 milyar dolar, tüketim malları ithalatı yüzde 
37,9 artışla 3,6 milyar dolar olarak gerçekleşti. Üretim ve 
yatırıma yönelik artışları olumlu bulurken, tüketim malları 
ithalatında daha dikkatli davranılması gerektiğini düşünü-
yoruz.

Geçtiğimiz haziran ayında 8,2 milyar dolar olan dış 
ticaret açığı yüzde 34,5 düşüşle  5,4 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. 

Kocaeli Gümrüklerinden aldığımız verilere göre haziran 
ayında Kocaeli’den gerçekleşen ihracat yüzde 14,9 düşüşle 
3 milyar dolar, ithalat yüzde 1,9 artışla 6,4 milyar dolar 
olarak gerçekleşti. İlk altı aylık dönemde ihracat yüzde 3 
gerileyerek 18,7 milyar dolar, ithalat yüzde 11,4 artışla 39,5 
milyar dolar oldu.

CARİ AÇIK
Mayıs ayında yıllık cari açık 59,9 milyar dolar olarak 

gerçekleşirken, aylık cari açık 7,9 milyar dolar oldu. 
Açıkta ana etken dış ticaret açığındaki artış olarak 

gözlenirken, turizm gelirleri de geçen yılın gerisinde kaldı. 
2022’de 8,8 milyar dolar olan dış ticaret açığı 10,5 milyar 
dolara çıkarken, hizmet gelirleri 3,9 milyar dolardan 3,8 
milyar dolara geriledi. Haziran ayında dış ticaret açığındaki 
gerileme cari açığa yansıyacak. Bu arada turizm gelirlerinin 
de katkısıyla yıllık cari açıkta gerileme görebiliriz

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda haziran ayında TÜFE 

aylık yüzde 3,92 artışla yıllık yüzde 38,21 olarak gerçek-
leşti. ÜFE aylık yüzde 6,50 artışla yıllık yüzde 40,42 olarak 
gerçekleşti. 

Döviz kurlarındaki yükselişin enflasyona etkisini 
görüyoruz. Kur artışlarının ÜFE’ye yansıması daha çabuk 
görüldüğünden, ÜFE’deki aylık artış daha hızlı oldu. 

Ancak enflasyonda gerçekleşen aylık artışlar geçen yılın 
gerisinde kalmasından, yıllık bazda hem ÜFE hem TÜFE’de 
az da olsa gerileme devam etti. Temmuz ayında da kurlar-
daki yükselişin enflasyona yansımasının devam edeceğini 
düşünüyoruz.

KAPASİTE KULLANIMI
Haziran ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 0,8 

puan gerilemesine karşın mayıs ayına göre 0,8 puan artışla 
yüzde 76,8 olarak gerçekleşti. Kocaeli sana-
yinin kapasite 
kullanımı ise 
geçen yıla göre 
0,1 puan artışla 
geçen ayki seviyede 
kaldı ve yüzde 71,8 
olarak gerçekleşti. 

Sanayi 
üretimi  mayıs 
ayında yıllık 
yüzde 0,2 

gerilerken, aylık yüzde 1,1 artış kaydetti. 
Sanayi üretimindeki yıllık gerilemeye rağmen alt ka-

lemlerine baktığımızda; *sermaye malları üretiminde yıllık 
yüzde 18,1’lik, orta-yüksek teknolojili ürünlerde yıllık yüzde  
7,3’lük , yüksek teknolojili ürünlerde yıllık yüzde 6,2, aylık 
yüzde 12,6’lık artışları değerli buluyoruz.

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı mayıs ayında bir önceki yılın aynı ayına 

göre 1,3 puan, nisan ayına göre 0,5 puan gerileyerek yüzde 
9,5 olarak gerçekleşti. Nisandan mayısa Çalışabilir Nüfus 
47 bin kişi, İstihdam edilenler63 bin kişi arttı.

Ocakta 31 milyon 821 bin kişi olan toplam istihdam edi-
lenler  mayısta 31 milyon 716 bin kişi oldu.

EK BÜTÇE
Ek Bütçe Kanun Teklifi 11 Temmuz Salı günü TBMM 

Plan ve Bütçe Komisyonu’nda kabul edildi. Meclis tatile 
girmeden de yasalaşacak. 2023 yılı Merkezi Yönetim Bütçe 
Kanunu Teklifinde merkezi yönetim bütçe giderleri 4.469,6 
milyar TL olarak belirlenmişti. Ek bütçe ile birlikte merke-
zi yönetim bütçe giderleriyüzde 25 artışla 5.589,1 milyar 
TL’ye ulaştı. Genel bütçe gelir tahmini de, gider tarafı ile 
aynı miktarda 1.119,5 milyar TL oldu.Kurumlar vergisi oranı 
2023 yılı için yüzde 20’den yüzde 25’e çıkarılırken, finan-
sal kurumlarda oran yüzde 30’a yükseltildi. Tüm dünyada 
Kurumlar Vergisi oranının düşürülmesi 
gibi bir eğilim varken bizdeki bu 
artışın 1 yıl için geçerli olacağı-
nı umuyoruz. 

Bütçe açığının azaltıla-
bilmesi için kamunun gelir 
kalemlerinde artışlar 
olmasını bekliyorduk. 
Bununla birlikte, vergi 
ve işçilik maliyetlerindeki 
son artışların, ekonomimizde 
kayıt dışılığı arttıracağı konu-
sunda endişe duyuyoruz.

Diğer taraftan bütçe 
açığının azaltılması ve 
işsizlik sorunumuzun 
çözümü için yabancı 
sermayenin ülke-
mize çekilmesinin 
önemini her 
yerde dile 
getiriyo-
ruz.

““
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Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Adalet Bakanlığı, 

TOBB ve Adana Sanayi Odası işbirli-
ğinde düzenlenen “Yargı ve İş Dünya-
sı Sempozyumu”na katıldı. 

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu 
sempozyumda yaptığı konuşmada, 
iş dünyasının en az bir araya geldiği 
kesimin yargı camiası olduğunu belir-
terek, Bakan Tunç’a organizasyon için 
teşekkür etti.

Yargı camiasının destekleriyle 
tahkim ve arabulucuk gibi yargıda iş 
yükünü azaltan, adaletin zamanında 
tecelli etmesini sağlayacak yöntem-
lerin yaygınlaşmasına gayret ettik-
lerini anlatan Hisarcıklıoğlu, “TOBB 
olarak bütün işverenlere ‘önce bun-
ları kullanıp sorunu çözmeye çalışın’ 
diyoruz. Esasında biz millet olarak 
bu konuya da yabancı değiliz. Asırlar 
önce ecdadımız bunu uygulamaya 
başlamıştı ve dünyaya da rol mo-
del olmuştu. O da borsa camiamızın 
temelini oluşturan ahilikte çözülürdü. 
Sonra biz bunu unuttuk. Bunu Batı 
bizden aldı, geliştirdi. İşte şimdi bu 

kadim değerimizi biz şimdi yeni keş-
fetmeye başladık.” diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, TOBB bünyesinde 
“Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi” (TOBBUYUM) kurduklarını 
anımsatarak, şunları söyledi: “Oda-
larımız bu konuyu sahiplendi. Kendi 
bünyelerinde merkezler açarak ara-
buluculuğun yaygınlaşmasını sağla-
dılar. Bugün 65 ilde 120 oda ve borsa 
bünyesinde uyum koordinasyonunda 
çalışan 120 arabuluculuk ve tahkim 
merkezi bulunmaktadır. Bu merkez-
lerde yaklaşık 1200 personel görev 
yapmaktadır. İşte bu sayede bu siste-
min kullanımı her geçen gün daha çok 
artıyor. Bugüne kadar arabuluculukta 
Türkiye genelinde 4 milyona yakın 
dosya, anlaşmayla sonuçlandı. Her 
dosyanın en az iki tarafı olduğuna 
göre 8 milyon vatandaşımız mahke-
meye gitmeden el sıkışarak anlaştı. 
Aslında, bizim kültürümüzde var olan 
‘helalleşme’ sağlandı. Düşünebili-
yor musunuz? Bu işin en ulvi tarafı 
burası. İnsanlar helalleşerek anlaşı-
yorlar. Normalde mahkemeye gittiği 
zaman kaybeden taraf ‘Ben haksızlı-

ğa uğradım’ diyor. Şimdi iki taraf, yani 
8 milyon kişi helalleşerek bu ülkede 
anlaştı. Bundan daha büyük bir olgu 
olamaz. Eskiden yıllar süren davalar, 
günler, haftalar içinde artık biter hale 
geldi. Yani adalete erişim de hızlandı. 
Gelen dosyaların yüzde 70’inde de 
uzlaşma sağlandı ancak yüzde 30’u 
mahkemelere gidiyor. Bu sayede 
yargının üzerindeki büyük bir yük de 
azaltıldı.”

- Singapur Konvansiyonu
Hisarcıklıoğlu, ticari hayatta za-

manın en önemli sermaye olduğunu 
belirterek, şöyle devam etti: “Tica-
reti kolaylaştıracak, ekonomiyi ve 
yargı sistemimizi güçlendirecek her 
düzenleme bizim için önemli ve de-
ğerlidir. Gelişmiş ekonomilerde ticari 
uyuşmazlıkların yüzde 75’i alternatif 
çözüm yöntemleriyle sonuçlandı-
rılmaktadır. Standart adli yargıya 4 
ihtilaftan sadece biri gitmektedir. 
Hükümetimiz, arabuluculuğun geliş-
mesi için büyük bir vizyonla Singapur 
Konvansiyonu’nda da taraf olmuştur. 
Bundan dolayı da kendilerine teşek-

[güncel ►

“Adaletin terazisi doğru tartmalı, adaletin 
kılıcı doğru ve zamanında kesmeli”
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kür ediyoruz. Böylece arabuluculuk 
sonucunda imzalanan sulh anlaş-
malarının taraf ülkelerde de ilave bir 
mahkeme veya hakem kararına gerek 
kalmaksızın icrası mümkün hale gel-
miştir. Bu vesileyle arabuluculuğun 
gelişmesini sağlayan Adalet Bakan-
lığımıza, Genel Müdürümüz Sayın 
Hakan Öztatar’a teşekkür ediyorum.”

Ticari hayatın ihtiyaçlarına cevap 
veren, hızla, uzmanlaşmış, esnek ve 
daha az masraflı bir yargı hizmeti 
sunan tahkim uygulamasının yay-
gınlaşmasını sağladıklarını anlatan 
Hisarcıklıoğlu, “Eskiden Türkiye’ye 
doğrudan yabancı sermaye yatırımı 
1 milyar doları geçmezdi. Hep hayali-
miz 10 milyar dolara ulaşmaktı. Sonra 
hükümetimiz tahkimi, ulusal mev-
zuatımıza ekledi. Bunun da etkisiyle 
Türkiye’deki yatırımcılar nezdinde 
de Türkiye’nin cazibesi arttı. Gelen 
doğrudan yabancı sermaye 800 
milyon dolar civarındayken 25 milyar 
dolara çıktı. Biz hayalimizdeki yabancı 
sermayeyi ancak böyle çekebildik. 10 
milyar dolarlık ortalamayı yakalaya-
bildik.” ifadesini kullandı.

- “Haklının güçlü olması için 
çalışmalıyız”

İş dünyası olarak hukuk güçlü 
olursa insanların birbirine, kurumlara 
ve sisteme olan güvenin artacağına 
inandıklarını ifade eden Hisarcıklıoğ-
lu, şöyle konuştu: “Esasında bizim 

kültürümüzde de inancımızda da 
hukukun yeri çok önemli. Mülkün te-
melinde adaletin olduğuna inanan bir 
milletiz. Güçlünün haklı olduğu değil, 
haklının güçlü olduğu bir Türkiye isti-
yoruz. İşte bu yüzden adalet terazi-
sinin dengesini korumalıyız. Haklının 
güçlü olması için çalışmalıyız. Diğer 
taraftan zaman zaman yanlış bir 
yaklaşımla da karşılaşmaktayız. ‘Bir 
taraf zayıf, öbür taraf güçlü’ diye bir 
taraftan tavır koymak adalet değildir. 
Bunu özellikle söylemek istiyorum. 
Hakkın güçlü olduğu bir Türkiye isti-
yoruz.”

İş ve yatırım ortamının en önemli 
unsurlarından birinin sözleşmeler-
den kaynaklı yükümlülüklerin garanti 
altına alınması olduğunu vurgulayan 
Hisarcıklıoğlu, şunları söyledi:

“Piyasa ekonomisinin tam işleye-
bilmesi için devletin, kişilerin yaşama, 
mülkiyet ve serbest girişimcilik hak-
larını garanti etmesi gerekir. Hem de-
mokrasi hem piyasa ekonomisi, temel 
hak ve özgürlüklere dayanmaktadır. 
Rekabete dayalı piyasa ekonomisin-
de mülkiyet hakkı, ticaret özgürlüğü, 
sözleşme serbestliği, kanun önünde 
eşitlik ilkelerinin vazgeçilmez koşu-
ludur. Benim sevdiğim bir söz var, her 
ortamda da bunu söylüyorum; adalet 
‘Kutup Yıldızı’ gibi yerinde durur, ge-
ride kalan her şey onun etrafındadır. 
Zira bireysel ve toplumsal hayatın en 
önemli erdemi adalettir. Devletlerin 

varlığı da devamı da adalete bağlıdır. 
Bu nedenle adalet tarih boyunca hem 
dinlerin hem de seküler ideolojinin 
merkezinde yer almaktadır. Her me-
deniyette adaletsiz ve haksız şekilde 
hükmetmenin ağır bir vebal olduğuna 
dair kuvvetli bir inanış vardır. Adale-
tin bu önemi, onu tecelli ettirmekle 
görevli hakimlerin omuzlarına ağır bir 
yük olarak da yüklenmiştir.”

- “Ülkemiz ve ekonomimiz de o 
kadar güçlenecektir”

Hisarcıklıoğlu, bilirkişilik sistemin-
deki yığılmanın yargılama sürecinin 
uzamasına ve daha masraflı hale 
gelmesine neden olduğunu belirte-
rek, şöyle konuştu:

“Bu nedenle hakimlerimizin be-
şeri sermayelerinin geliştirilmesine, 
ihtisaslaşmasına önem verilmelidir. 
Fiziki şartlar kadar yargı camiamı-
zın özlük hakları da iyileştirilmesi 
gerekmektedir. Zira adaleti sağla-
manın ön şartı yargı bağımsızlığı ve 
tarafsızlığıdır. Adalet olmadığı zaman 
özellikle bir ülkede güçlü yönetim de 
olmaz. Bütün bunları ayakta tutan 
da adalettir. Adaletin terazisi doğ-
ru tartmalı, adaletin kılıcı doğru ve 
zamanında kesmelidir. İşte o zaman 
hak arama ve hakkına kavuşma 
noktasında inancı, yani sisteme olan 
güveni de kuvvetlendirecektir. Hukuk 
sistemimizi daha sağlıklı hale getirme 
konusunda ne kadar başarılı olursak, 

“Adaletin terazisi doğru tartmalı, adaletin 
kılıcı doğru ve zamanında kesmeli”
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ülkemiz ve ekonomimiz de o kadar 
güçlenecektir. Dolayısıyla reel sektör 
olarak yargı sistemini güçlendirecek, 
kapasitesini ve etkinliğini artıracak 
her düzenlemeyi destekledik. Destek-
lemeye de devam edeceğiz.”

-Adalet Bakanı Tunç
Adalet Bakanı Yılmaz Tunç 

da Kahramanmaraş merkezli 6 
Şubat’taki depremlerden Adana’nın 
da etkilendiğini hatırlatarak, depre-
min yaralarının sarılması ve şehir-
lerin yeniden ayağa kaldırılması için 
çalışmaların hız kesmeden sürdüğü-
nü dile getirdi. Yılmaz Tunç, yargı-
nın deprem bölgelerinde delillerin 
toplanmasında büyük bir çalışma 
gösterdiğini belirtti.

Hukuk ve ekonomi ilişkisinin öne-
mine işaret eden Tunç, yatırımcının 
öngörülebilirlik istediğini, hukuk dev-
letinin en belirgin özelliğinin hukuki 
güvenlik ve hukuki verimlilik ilkesi 
olduğunu kaydetti.

Bakan Tunç, yatırımcının da ken-
dini güvende hissedeceğini, keyfi uy-
gulamalarla karşılaşmayacağı ortam 
isteyeceğini, ekonominin dayandığı 
ana sütunun güven olduğunu belirtti.

Arabuluculuğu geliştirmeye 
devam edeceklerini belirten Tunç, 
kira, kat mülkiyeti, ortaklığın gideril-
mesi ve komşuluk uyuşmazlıklarında 
zorunlu arabuluculuk uygulamasının 
1 Eylül’de başlayacağını hatırlat-
tı. Yılmaz Tunç, arabulucuya giden 
dosyaların yüzde 70’inde anlaşma 
sağlandığını bildirdi.

Adalete güveni daha da yüksek-
lere taşımanın gayreti içerisinde 
olacaklarını ifade eden Tunç, şunları 
kaydetti: “Yargının daha adil, etkin, 

hızlı işleyebilmesi anlamında reform 
süreci devam edecek. Şu anda yine 
bir İnsan Hakları Eylem Planı hazır-
lığımız var. Türkiye Yüzyılı’nın İnsan 
Hakları Eylem Planı’nı hazırlayacağız. 
Türkiye Yüzyılı adaletin de yüzyılı 
olsun diyoruz. Adalet Bakanlığı olarak 
adalete güveni daha da artırmanın 
gayretiyle hukuki öngörülebilirliğin, 
hukuki güvenliğin tam anlamıyla 
sağlanabildiği bir ortamı oluşturmak 
için Türkiye Büyük Millet Meclisi’ne 
mevzuat düzenlemelerinde teknik 
destek vermeye devam edeceğiz.”

- Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki 
Kıvanç

Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki 
Kıvanç da hukukun güven, üretim ve 
yatırım demek olduğunu ifade etti.

Reel sektörün güven duygusu ol-
duğunda daha kolay risk alıp yatırım 
ve üretim yapabileceğini, bunun oluş-
turacağı istihdamla da ülke refahına 
katkılar sağlanacağını anlatan Kıvanç, 
şunları kaydetti: “Yargı sistemi ve iş 
dünyası arasındaki ilişki, toplumun 
adalet anlayışını ve hukukun üstün-
lüğünü güçlendirmede kritik bir rol 
oynamaktadır. İş dünyasının etkin ve 
adil bir yargı sistemine olan güveni, 
ekonomik büyümenin ve sürdürüle-
bilir kalkınmanın temel taşlarından 
bir tanesidir. Bu nedenle yargı ve 
iş dünyası arasındaki ilişkiyi daha 
da güçlendirmek ve ortak çözümler 
bulmak için bir araya gelmemiz son 
derece önemlidir. Bu sempozyumda 
yargı sistemindeki güncel sorunlar 
ele alınacak, mevzuat düzenlemele-
riyle değerlendirilecek ve iş dünyası-
nın karşılaştığı zorluklara odaklana-
cağız. Aynı zamanda yeni gelişmeleri 

de dikkate alarak iş dünyasının 
ihtiyaçlarına nasıl cevap verilebilece-
ği araştırılacak, karşılıklı anlayışları 
arttırmak için bir fırsat yaratacağız.”

- Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel 
Müdürü Hakan Öztatar

Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel 
Müdürü Hakan Öztatar ise iş dünyası-
nın sorunlarını tespit ederek çözüm-
lerini geliştirmek amacıyla toplantının 
düzenlendiğini söyledi.

Bu kapsamda ilk adımı Adana 
Sanayi Odasının (ADASO) destekleriyle 
Adana’dan attıklarını belirten Özta-
tar, şöyle konuştu: “Tüm tarafların 
katılımıyla yargı ve iş dünyasının bir 
araya gelmesini, karşılıklı fikir alış-
verişini, yargı süreçlerinin uzaması 
ve bunlara ilişkin çözüm önerilerinin 
tartışılmasını, hukuk uyuşmazlıkların-
da arabuluculuk, tahkim gibi alternatif 
uyuşmazlık çözüm yöntemlerinin 
kullanılmasının arttırılmasına yöne-
lik yapılacakların tespiti ve çözüm 
önerilerinin tartışılmasını, mevzuat 
veya uygulama nedeniyle yaşanan 
aksaklıkların tespiti amacıyla bunların 
ortadan kaldırılmasını önemsiyoruz. 
Bu düşünceden hareketle sempozyum 
programı oluştururken yargı ve iş 
dünyasının karşılıklı sorunlarını tespit 
ederek bu sorunlara ilişkin çözüm 
yolları bulunabilmesi için değerli çalış-
malara imza atmış akademisyenler ile 
kanun uygulayıcıları ve konunun mu-
hatabı konumundaki değerli aktörlerin 
de görüş, bilgi ve deneyimlerini pay-
laşabileceği bir ortam yaratarak, tüm 
paydaşların doğrudan buluşturulması 
ve daha da önemlisi taraftarın iletişim 
kurmaları ve birbirlerini anlamalarını 
sağlamak amaçlandı.”

[güncel ►



�Kocaeli Odavizyon

İhracatta yeni hedef 2028 için 400 
milyar dolar olarak belirlendi. 
Ticaret Bakanlığı sürdürülebilir 

ticaret dengesi için sürdürülebilir 
ihracat artışı sağlamayı planlarken 
2002’de Türkiye’nin dünya ihracatın-
da yüzde 0,5, 2022 sonunda yüzde 
1,02’ye çıkar payı da 2028’de yüzde 
1,20 olarak hedeflendi.

Hizmet ihracatında da hedef çıtası 
yükseltildi. Geçen yıl 59 milyar dolar 
olan ihracatı, bu yıl 120 milyar dolara 
olarak hedeflendi. Dünya hizmet 
ticaretindeki payın da yüzde 1,20’den 
yüzde 1,50’ye çıkarılması planlandı.

Bakanlık Türkiye’nin ticarette 
büyümesini ana hedef olarak belir-
lerken geçen yıl 618 milyar dolarlık 
toplam ticaretin milli gelire olan 
yüzde 67’lik oranını daha da artırmak 
için çalışacak.

.Bakanlığın ana hedeflerinden biri 
de ticarette dengeyi sağlamak ola-
cak. Bu amaçla ithalatın artış hızının 
düşürülmesi için enerji maliyetlerinin 
düşürülmesine çalışılacak.  

Türkiye 2022’de 98 milyar do-
lar enerji ithal etti. Enerji fiyatları 
4-5 büyüdüğü için 110 milyar dolar 
açığın 98’i enerjiden kaynaklandı. 
Yeni petrol ve doğal gaz keşifleri 

bunun artık üretime dönmeye yavaş 
yavaş başlamasıyla önümüzdeki 2-3 
senelik süre zarfında enerjide bir 
denge sağlaynacak. Nükleer enerjinin 
devreye girmesiyle de maliyet düşü-
şü için önemli bir kaynak sağlanmış 
olacak.

Yenilenebilir enerji de bu çer-
çevede önem taşıyor. Yenilenebilir 
enerji kaynaklarından toplam enerji 
ihtiyacının yüzde 15’i karşılanıyor. Bu 
oranın da artırılmasına çalışılacak. 

Bakanlık olarak, stokçuluk ve 
fahiş fiyat uygulamaları noktasında 
ve teamüllere uymayan, vatandaşın 
mağdur olduğu haksız ticari uygula-
maları, ihbar veya bilinmesiyle yoğun 
şekilde piyasa denetimleri yapıyor.

Ticaret Bakanlığı fiyatlar ko-
nusundaki haksız uygulamalar ya 
da stokçuluk uygulamalarına karşı 
yoğun denetimler sonrası keseceği 
cezalarla enflasyonist süreci daha 
da aşağılara çekmeye, istikrarlı bir 
iç piyasa ve fiyat istikrarı sağlamaya 
çalışıyoru. Yeni dönemde de öncelikli 
olarak finansal istikrarı, fiyat istik-
rarını sağlamak ve eş zamanda da 
büyüme sürecini ve istihdam artışnı 
devam ettirmek temel hedefler ara-
sında.” diye konuştu.

2028’de ihracat hedefi 400 milyar dolar

İhracatta yeni hedef 2028 
için 400 milyar dolar 
olarak belirlendi. Ticaret 
Bakanlığı sürdürülebilir 
ticaret dengesi için 
sürdürülebilir ihracat 
artışı sağlamayı 
planlarken 2002’de 
Türkiye’nin dünya 
ihracatında yüzde 0,5, 
2022 sonunda yüzde 
1,02’ye çıkar payı da 
2028’de yüzde 1,20 
olarak hedeflendi.

Hizmet ihracatında da 
hedef çıtası yükseltildi. 
Geçen yıl 59 milyar 
dolar olan ihracatı, bu 
yıl 120 milyar dolara 
olarak hedeflendi. Dünya 
hizmet ticaretindeki 
payın da yüzde 1,20’den 
yüzde 1,50’ye çıkarılması 
planlandı.

[ihracat ►
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Valilik, Kocaeli iş insanlarına, 
deprem bağışları için ‘teşekkür’ etti

Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, deprem bölgesine yardımlarda bulunan 
iş dünyasına ve temsilcilerine yaptıkları bağışlar dolayısı ile teşekkür 

belgesi verdi.

Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, dep-
rem bölgesine yardımlarda bu-
lunan iş dünyasına ve temsilci-

lerine yaptıkları bağışlar dolayısı ile 
teşekkür belgesi verdi. Kocaeli Kongre 
Merkezi’nde düzenlenen teşekkür bel-
gesi takdim törenine Kocaeli’nin kurum 
müdürleri, teşekkür belgesi alan de 
Kocaeli Sanayi Odası, Kocaeli Ticaret 
Odası, Gebze Ticaret Odası, Körfez Ti-
caret Odası; yine teşekkür belgesi alan 
Gebze Kimya İhtisas OSB, Makine İhti-
sas Sanayi OSB, Gebze Güzeller OSB, 
TOSB, Gebze Dilovası OSB, Gebze İMES 
İhtisas OSB, Gebze Plastikçiler OSB, Ali 
Kahya OSB, Global Karma OSB, Asım 
Kibar OSB, Kandıra Gıda İhtisas OSB, 
Arslanbey OSB, KOBİ OSB, Gebze OSB 
Yönetim Kurulu Başkanları ve yönetim 
kurulu üyeleri ile iş dünyasının temsil-
cileri katıldı.

- 3 milyar TL’yi geçen yardım dep-
rem bölgelerine ulaştırıldı

Törende yaptığı konuşmada el ele, 

gönül gönüle yaraları sarmaya gayret 
ettiklerini söyleyen ve Cumhurbaşkanı 
tarafından deprem bölgesine koordi-
natör vali olarak atanan Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz, Kocaeli’nin 3 milyar TL’yi 
geçen yardımı deprem bölgesine ulaş-
tırdığını söyledi. Yapılan yardımların 
depremzedelere dağıtımının büyük bir 
özveri ve titizlikle yapıldığını söyleyen 
Vali Seddar Yavuz, görev sürecinde ya-
pılan çalışmalar ve destekler hakkında 
şu destekleri paylaştı:

“Türkiye’nin dünya ile yarışan yüzü, 
bilim, sanayi, teknoloji ar-ge ve ino-
vasyon üssü Kocaeli’miz, bu konudaki 
liderliğini deprem bölgesine yaptı-
ğı yardımlarla da ortaya koymuştur. 
İlimizden bin 500 TIR / kamyon , 217 
vagon, 3 gemi ile afet bölgelerine yar-
dımlar ulaştırılmıştır. Hesaplamalara 
göre kayıt altına alınan yardım miktarı 
2 milyar TL’yi geçmiştir.Bu hesapla-
malara kayıt dışı gönderilenler dahil 
olmadığı gibi ayrıca Büyükşehir Bele-
diyemizin ve ilçe belediyelerimizinde 

bütçelerinden harcadıkları bu rakam-
lara dahil değildir. Hesaplamalarımıza 
göre 3 Milyar TL’yi geçen yardım faali-
yeti deprem bölgelerine ulaştırılmıştır. 
Bununla birlikte; 450 bin  800 koli gıda, 
424 bin 352 koli su, 144 bin 996 adet 
battaniye, 558 bin 210 koli giyim, 48 Bin 
419 hijyen, 59 bin 347 bebek bezi, 195 
bin 802 maske, 29 bin 831 dezenfektan, 
9 bin 218 bebek arabası, 736+500 adet 
çeşitli ebatlarda konteynır da özelikle 
farklı yerlere konuşlandırıldı. 2 Bin 542 
adet çadır, 35 bin 584 adet soba, 4 bin 
635 adet yatak, 162 adet WC/duş ve bu 
noktada çok kıymetli olan 483 adet je-
neratörün  teslimatı bölgeye yapılmış-
tır.  43 kurum, Bin 433 personel, 65 STK 
ve özel teşebbüs, 414 adet iş makinası, 
206 adet akut aracı,  Bin 542 adet araç 
ve 437 adet diğer gönüllümüz bölgeye 
gelmiştir.

Deprem Bölgelerine yapılan yar-
dımların yanı sıra Kocaeli’ye gelen 
depremzedelerle de ilgilenildiğini an-
latan Vali Seddar Yavuz,  “Kocaeli’mize 

[sosyal sorumluluk ►
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40 bin 200 depremzede vatandaşımız 
gelmiş olup bu vatandaşlarımızın 4 
bin 138‘i KYK yurtları dahil olmak üze-
re kamu tesislerinde misafir edilerek 
gönülden destekler burada da devam 
etmiştir.” dedi.

- Kahramanmaraş’ta 84 işyeri 
Kocaeli Valiliği koordinasyonun-

da kurulan ‘Sosyal Market’ten 17 binin 
üzerinde depremzedenin ihtiyaçlarının 
karşılandığını ve sosyal yardımlaşma 
ve dayanışma vakıfları ile 9 bin 599 ha-
neye 4 milyon 145 bin TL ayni yardım; 
11 bin 354 haneye 23 milyon 619 bin TL 
nakdi yardım yapıldığını açıklayan Sed-
dar Yavuz, konuşmasının devamında 
şunları kaydetti:

“Evim Yuvan Olsun Projesi” kapsa-
mında vatandaşlarımızın evleri dep-
remzedelere açılmıştır. Yapılan tüm 
yardımlarla beraber Kahramanmaraş 
ilinde 50’si Kocaeli Çarşısında; 34’ü Pa-
zarcık ilçesinde olmak üzere 84 iş yeri 
çok kısa bir sürede yapılarak  işyerleri 
yıkılan ve ağır hasar alan esnaflarımıza 
teslim edilmiş, bölgede çok elzem olan 
ticari hayatın faaliyete geçmesine katkı 
sunulmuştur.Yardımların bu kadar cid-
di boyutlara ulaşmasında Kocaeli ilimiz; 
şehrimizde yaşayan her bir vatanda-
şımızın katkısı ile gerçekten büyük bir 
alicenaplık ve hayırseverlik göstererek 
müthiş bir yardım faaliyeti ortaya koy-
du. Özellikle ülkemizin gururu Sanayi 
Kuruluşlarımızın, OSB’lerimizin, Sana-

yi-Ticaret Odalarımız ve Diğer Odaları-
mızın, Kamu Kurum ve Kuruluşlarımız 
ile Kaymakamlıklarımızın, Büyükşehir 
Belediyemiz ve İlçe Belediyelerimizin, 
Üniversitelerimizin, STK’larımızın, öğ-
rencisinden öğretmenine, ev hanımın-
dan işçisine, yaşlısından gencine her-
kesin katkı ve desteği olmuştur.”

- Katkı sunan herkese teşekkür
Bağışta bulunan herkese teşekkür 

eden Vali Seddar Yavuz, konuşmasını 

şu şekilde sonlandırdı: ““Zenginlik an-
cak vermekle olur bilinci ve hayırse-
verliğiyle, deprem bölgelerine yönelik 
az ya da çok demeden yardım eden, 
katkı sunan herkese teşekkürlerimi su-

nuyorum. Depremde oluşan hasarların 
giderilmesi, depremzede vatandaşla-
rımızın kalıcı konutlara yerleştirilmesi 
için Cumhurbaşkanı liderliğinde, dev-
letin tüm birimleri sahada, var gücü 
ile çalıştı, çalıştık, çalışmaya da devam 
edeceğiz. Bu duygu ve düşüncelerle; 
böyle bir acının ülkemizde ve dünyada 
bir daha yaşanmamasını diliyor, dep-
remde kaybettiğimiz vatandaşlarımızı 
bir kez daha rahmetle anıyorum.”

Bağışta bulunan herkese teşekkür 

eden Vali Seddar Yavuz’un konuşması-
nın ardından yaklaşık 1 saat süren tö-
ren ile birçok iş insanına ve iş dünyası-
nın temsilcisine teşekkür belgeleri Vali 
Yavuz tarafından verildi.
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[çevre ►

Çevre yatırımları ile öne çıkan 5 firma ödül aldı
29. Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri sahiplerini buldu. Yoğun katılımın 
olduğu ödül töreninde çevre yatırımlarıyla ön plana çıkan 5 firma ödül 

almaya hak kazandı.

Kocaeli Sanayi Odası 29. Şahabet-
tin Bilgisu Çevre Ödül Töreni yo-
ğun bir katılımla gerçekleştirildi. 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Mec-
lis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’un ev 
sahipliğinde Wellborn Hotel’de gerçek-
leşen ödül organizasyonuna; Kocaeli 
Valisi Seddar Yavuz, Kocaeli Büyükşe-
hir Belediye Başkanı Doç. Dr. Tahir Bü-
yükakın, Kocaeli Cumhuriyet Başsav-
cısı Ferhat Kapıcı, KOÜ Rektörü Prof. 
Dr. Nuh Zafer Cantürk, KOSTÜ Rektö-
rü Prof. Dr. Muzaffer Elmas, merhum 
Şahabettin Bilgisu’nun torunu Akman 
Yengin, İzmit Belediye Başkan Yardım-
cısı Ünal Özmural, Körfez Ticaret Odası 
Başkanı Recep Öztürk, Gebze Ticaret 
Odası Başkanı Abdurrahman Aslantaş, 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu Baş-
kanı Nurcan Babalık, Kocaeli Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu, Meclis Üyeleri, il 
müdürleri, OSB yöneticileri, firma tem-
silcileri ve çok sayıda konuk katıldı. 

Ödül töreninin açılış konuşmasını 
yapan KSO Başkanı sözlerine Şahabet-
tin Bilgisu’nun; ‘Ekonomide ve ekoloji-
de denge; işin sırrı bu dengede’ sözünü 
hatırlatarak başladı. Dünyanın ciddi ve 
hızlı bir dönüşümün içinde olduğunu 
söyleyen Ayhan Zeytinoğlu, etkileri 
gözle görülür ve sarsıcı olan iklim de-
ğişikliğine yönelik politikaların gün-
demin ana maddesini oluşturduğuna 
dikkat çekti. Yeni dünya düzenindeki 
normalleşmenin yeşil ve dijital olma-
sının planlandığına dikkat çeken Ayhan 
Zeytinoğlu şunları söyledi:

“Paris İklim Anlaşması’nın hedefi  
küresel sıcaklık artışını 1,5 derece ile 
sınırlamaktır. İklim değişikliği yeni bir 
olay değil. Dünya var olduğu sürece ik-
lim değişti. Fakat şu an daha hızlı deği-
şiyor ve bir ısınma trendinin içerisinde-
yiz. Dünya ısısının 1 derece yukarı ya da 
aşağı hareketi 150 bin yılda olabileceği 
hesaplanıyor. Biz bunu 150 yılda yaptık. 
Avrupa’nın AB Yeşil Mutabakatı ile he-
defi; 2030’a kadar sera gazı salınımını 
1990’a göre yüzde 55 azaltmak, 2050 
yılına kadar dünyanın ilk iklim nötr kı-
tası olmak. Türkiye’de benzer adımla-
rı atmak için hedefler belirliyor. 2053 
için iklim nötr olma hedefi. 2030 yılı 
için yüzde 21 olarak açıklanan emisyon 
azaltım hedefi yüzde 41’e yükseltildi. 

Bu hedeflere ulaşmak ise kolay değil.
AB; karbon azaltım çalışmalarına 

bizden çok daha önce başlamasına 
rağmen yüzde 34’lerde. Bizim de çok 
kapsamlı bir yol haritasını kararlı ve 
disiplinli bir şekilde uygulamaya koy-
mamız gerekiyor. Karbon yoğun sek-
törlerde (elektrik, alüminyum, çelik, çi-
mento, gübre, hidrojen, vida ve cıvata) 
AB’ye yapılan ihracat 2026’dan itibaren 

karbon sertifikasına tabi olacak. Süreç 
içinde kimya, tekstil gibi sektörlere de 
genişletilmesi bekleniyor. Ülkemizde 
de ETS kurulması ile ilgili Bakanlıklar 
tarafından çalışmalar yürütülüyor. 
AB’de konuyla ilgili durum netleştikten 
sonra AB ETS’si ile uyumlu bir karbon 
piyasasının ülkemizde de acilen uygu-
lamaya koyulması gerektiğini düşünü-
yoruz. Firmalarımızın Ocak 2026’dan 
itibaren bu vergilere maruz kalmasını 
istemiyoruz.”

- Çevre hassasiyetleri artıyor
Türkiye’de yerel yönetimler, kamu 

ve özel sektörün çevresel altyapı ya-
tırım miktarının her yıl artarak devam 
ettiğini söyleyen Ayhan Zeytinoğlu, 
Türkiye’de çevre konusundaki hassa-
siyetlerin arttığını bildiklerini kaydetti. 
Bu yatırımlarda büyükşehir belediye-
sinin ve firmalarının büyük payı bulun-

duğuna dikkat çeken Ayhan Zeytinoğlu 
şöyle devam etti:

“Çevreyi koruma adına birçok pilot 
projenin ilk defa ilimizde uygulanma-
ya başladığını söyleyebiliriz. Bunların 
birçoğu sadece ilimize özel uygulama-
lardır. Bunlardan birincisi ‘Sürekli Baca 
Gazı İzleme Sistemi Projesi’, ilimizde 35 
tesise ait toplam 103 baca, TR’de 684 
baca izlenmektedir. İlk defa ilimizde 

başladı, Türkiye’ye yayıldı. 
İkincisi ‘Hava Kalitesi Belirleme 

Projeleri’. İlimizde 13 adet hava kalite-
si izleme istasyonu bulunuyor. İlimizin 
yüzölçümü küçük olmasına rağmen di-
ğer illere göre sayı olarak çok fazla.

Üçüncüsü ‘Hava Kalitesini İyileştir-
me Projeleri’. Kimyasal depolamalarda 
ilk defa dolum ve boşaltım işlemlerinin 
kokuyu engellemek için kapalı sistem-
de yapılmaya başlanması. ‘Yeşil Göz 
Projesi’ ile şikayete konu bacaların 
görüldüğü gece görüş kameraları tak-
tırıldı.  Dördüncü ‘Atık Yönetimi ile ilgili 
Projeler’. Tehlikeli atık taşıma lisans-
lı araçların 24 saat online izlenmesi 
ilk defa ilimizde başladı ve Türkiye’ye 
yayıldı. İlimizde bulunan tüm tehlikeli 
atık geri kazanım ve bertaraf firmaları 
24 saat kamera sistemi ile online takip 
ediliyor.
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Beşincisi ‘Atıksu ile ilgili Projeler’. 
Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlığı ve KBB tarafından yürütülen 
‘İzmit Körfezi Doğu Baseni Dip Çamu-
ru Temizlenmesi, Susuzlaştırılması 
ve Bertarafı Projesi’ 5 yılda tamam-
lanacak ve bu alanda Türkiye’nin en 
büyük çevre projesi. Müsilaj ile ilgili 
olarak; Marmara Denizi’ne ilimizden 
evsel ve endüstriyel hiçbir atıksuyun 
arıtılmadan deşarjı yok. Atıksu taşıyan 
vidanjörlerin uzaktan takip sistemle-
ri ile izlenmesi yapılmaktadır. Tüm bu 
çalışmalara ve uygulamalara rağmen 
sadece suçlanan sanayicimiz olmak-
tadır. Bizi en çok üzen konu; “çevre kir-
liliğinin nedeninin tamamen sanayiciye 
yıkılmasıdır.”

- Oda olarak çevre konusuna özel 
hassasiyet gösteriyoruz

Oda olarak çevre konusuna has-
sasiyet gösterildiğini paylaşan Ayhan 
Zeytinoğlu, yapılan çalışmaları ise 
şöyle aktardı: 

“Çevre konularında üyelerimizin 
bilgilendirilmesi için ‘seminerler ve 
eğitimler’  düzenliyoruz. Çevre Mevzu-
atları, AB Yeşil Mutabakatı, iklim deği-
şikliği, sürdürülebilirlik, karbon ayak 
izi ve su ayak izi eğitimleri konularına 
ağırlık veriyoruz. KSO Çevre İhtisas Ko-
misyonumuzun çalışmaları var. Pro-
ses Emniyeti Sempozyumu düzenli-
yoruz. 3 yıldır rekor katılım ile başarılı 
bir şekilde organize ediyoruz. Bu yılda 
4’sünü 12-13 Eylül’de Kocaeli Kongre 
Merkezi’nde yapacağız. Yeşil Mutaba-
kat kapsamında ilgili komisyonlarda 
yer alıyor ve gündemi yakından takip 
ediyoruz. Ayrıca devlet ve AB destekli 
projeler geliştiriyoruz. Geliştirdiğimiz 
projelerde pilot ölçekte firmalarımıza 
karbon ayakizi hesaplamaları konula-
rında danışmanlık hizmetleri veriyoruz. 
Bundan sonraki süreçte de bu çalışma-
larımızı geliştirerek sürdüreceğiz.

Diğer bir çalışmamız ise; KSO Şa-
bahettin Bilgisu Çevre Ödülleri Organi-
zasyonu. Çevreye olan duyarlılığın bir 
göstergesi olduğunu düşündüğümüz 
bu organizasyonumuz ile her yıl firma-
larımızı ödüllendiriyoruz. Türkiye’nin 
ilk ve bu formattaki tek ödül organi-
zasyonu olan Şahabettin Bilgisu Çevre 
Ödüllerine 29 yıldır aralıksız olarak ev 
sahipliği yapmaktan gurur duyuyoruz. 
Tüm Türkiye’ye açık olan ödül organi-
zasyonumuza her yıl getirdiğimiz ye-
niliklerle canlılığını artırıyoruz. Bu yıl 
23 firma başvurusu aldık. Bu firmala-
rın 10 tanesi  Sakarya, İstanbul, Bursa, 
Bilecik, Kayseri, Mersin’den başvurdu. 
Öncelikle buradan, bu organizasyona 
katılma cesaretini gösteren, kapılarını 

ve proseslerini bizlere açan tüm firma-
larımızı kutluyoruz. Hepsini galip ilan 
ediyoruz.”

- İyi uygulama örneklerini göz 
önünde bulunduruyoruz

Ödül organizasyonuna başladıkları 
ilk yıllarda  seçim yaparken firmaların 
yasal şartları yerine getirmesini yeterli 
bulduklarını fakat artık zorunlulukların 
ötesinde çevre konusunda yapılan iyi 
uygulama örneklerini göz önünde bu-
lundurduklarını söyleyen Ayhan Zey-
tinoğlu, organizasyon için işbirliği ve 
katkı sağlayan; Kocaeli Çevre Şehir-
cilik ve İklim Değişikliği İl Müdürlüğü, 
Kocaeli Sanayi ve Teknoloji İl Müdür-
lüğü, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 
İZAYDAŞ, Kocaeli Üniversitesi, Gebze 
Teknik Üniversitesi, Sakarya Üniver-
sitesi, Okan Üniversitesi, TÜBİTAK-
MAM Çevre ve Temiz Üretim Enstitüsü, 
Gebze Organize Sanayi Bölgesi, Tema 
Vakfı’ndan oluşan jüri ve saha ekibine 
teşekkür etti.

- Tahir Büyükakın: Çevreye duyarlı 
sanayicimize teşekkür ediyorum

Kocaeli’nin çevre ile sürdürülebilir 

bir şekilde yönetimi için mücadele ver-
diklerini söyleyen Kocaeli Büyükşehir 
Belediye Başkanı Doç.Dr. Tahir Büyü-
kakın; Kocaeli’de kişi başına aktif yeşil 
alan miktarının 13 metrekareyi geçti-
ğini söyledi. Son 4 yılda 462 tane rek-
reasyon düzenlemesi gerçekleştiğini 
söyleyen Tahir Büyükakın, TÜBİTAK 
desteği ile Türkiye’nin en büyük çevre 
projesini de başlattıklarını söyledi. 120 
milyon dolar bütçesi olan işi zor bir za-
manda başlattıklarını kaydeden Tahir 
Büyükakın, Çevre Bakanlığı, Cumhur-
başkanlığı ve Büyükşehir Belediyesi’nin 
bütçe katkısıyla her biri 3’te bir oranın-

da olmak üzere böyle bir projeyi ha-
yata geçirdiklerini söyledi. Dünyanın 
başka yerlerinde benzer çalışmalara 
model olabilecek gerçek bir çevre pro-
jesi hayata geçirdiklerini anlatan Tahir 
Büyükakın, şunları söyledi:

“Tabii biz çevresi ile böylesine uğra-
şırken şehrimizde 29’uncusunu bu kez 
yapacağımız ödülleri veren de bir sa-
nayi var. Çevreye duyarlı sanayicimize 
en başından teşekkür etmek istiyorum. 
Çünkü bu bir bilinç. Kamu yöneticileri 
ne kadar konuya dair gayret de gös-
terseler, emek de verseler sizin kendi 
bilincinizle bunu yapmanız gibi olmaz. 
Bu konunun bir ödüle konu olması, bu 
konuda ödül almak için firmalarımızın 
yarışması, bunun da Türkiye’ye örnek 
olması bizler için gurur vesilesi. 29 
yıldır bunu titizlikle devam ettirdiğiniz 
için sizlere teşekkür ediyorum. Rah-
metli Şahabettin Bilgisu’yu saygıyla 
anıyorum. Onu temsilen arada olan 
temsilcimize yine onun manevi şah-
sında teşekkürü bir borç biliyorum. Bu 
tür çalışmalarınız için sonuna kadar 
Büyükşehir Belediyesi olarak yanınız-
da olduğumuzu bilmenizi özellikle rica 
ediyorum.”

- Vali Seddar Yavuz: Kocaeli çevre-
de de liderliğini ortaya koydu

Çevreyi korumanın, gelecek kuşak-
lara daha yaşanabilir bir dünya bırak-
ma vizyonunun bir tercih değil zorun-
luluk olduğunu söyleyen Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz Kocaeli’nin bilim, sanayi 
ve teknolojide olduğu kadar çevrede 
de liderliğini ortaya koyduğunu söy-
ledi. Vali Seddar Yavuz, sanayicilerin 
ülke istihdamına, üretimine ve ihra-
catına katkı sunarken çevreyi koruma 
konusundaki hassasiyetini büyük bir 
memnuniyetle takip ettiklerini söyledi 
ve sözlerini şöyle tamamladı:
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“Birçok rol model belediye ya da il anlatılıyor ama Kocaeli’nin bence 

Türkiye’de diğer belediyeler ve diğer 
iller tarafından örnek alınabilecek uy-
gulamaları var.

Birçok dijital dönüşümü uygulamış 
tüm kurum ve kuruluşlarımızda birçok 
ile örnek olabilecek ileri düzey gelişmiş 
uygulamaları bu şehirde uyguluyoruz. 
O yüzden de başka şehirleri örnek gös-
termek yerine ilimizi daha fazla öne 
çıkarmak, ilimizi daha iyi anlatmak ve 
tanıtmak aynı zamanda bu şehre karşı 
da bir vazifemiz ve vefa borcumuzdur.

Çevreye bundan önce çok büyük 
emek vermiş merhum Şahabettin Bey’e 
çok teşekkür ediyoruz, Sanayi Odamıza 
çok teşekkür ediyoruz,  bu konuda du-
yarlılık gösteren herkese çok teşekkür 
ediyoruz ve merhumu da bir kez daha 
rahmetle, minnetle analım. Hepini-
zi saygıyla ve sevgiyle selamlıyorum, 
ödül alan firmaları da gönülden kutlu-
yorum.”

5 firma ödül aldı

Büyük Ölçekli İşletme Katego-
risi Çevre Büyük Sakarya’dan 
Türk Traktör ve Ziraat Mak. 

A.Ş.’ye verildi.

KOBİ Kategorisi Çevre Büyük 
Ödülü Eczacıbaşı Tüketim 
Ürünleri Gebze Fabrika 2 

Şubesi’ne verildi.

[çevre ►
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Büyük Ölçekli 
İşletme Ka-
tegorisi Oto-

motiv Tedarik Sek-
törü Çevre Ödülü 
Kocaeli’den Assan 
Hanil Otomotiv’e 
verildi.

Büyük Ölçekli 
İşletme Ka-
tegorisi Kim-

ya Sektörü Çevre 
Ödülü Kocaeli’den 
Gülçiçek Kimya ve 
Uçanyağlar Sanayi 
ve Ticaret A.Ş.’ye 
verildi.

Büyük Ölçekli 
İşletme Ka-
tegorisi Me-

tal–Makina Sek-
törü Çevre Ödülü 
Sakarya’dan ASAŞ 
Alüminyum Sanayi 
ve Ticaret A.Ş.’ye 
verildi.
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İKV Başkanı Zeytinoğlu, 
‘Göç’ konulu toplantıda konuştu

Başkan Zeytinoğlu konuşmasında Türkiye-AB ilişkilerinin kritik alanlarından biri olan 
göç konusundaki son gelişmelere değindi. Başkan Zeytinoğlu göç konusunda iş birliğinin 

artırılması konusuna değinirken, aynı zamanda Türkiye-AB ilişkilerinde bütüncül bir 
yaklaşımının gerekli olduğunu belirtti ve ilişkilerin sadece göç üzerinden ilerlemesinin 

mümkün olmayacağını vurguladı.

İktisadiİKV Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu, 4 Temmuz 2023 tarihin-
de, Brüksel’de düzenlenen “Göç 

Akımları ve Bölgesel Sınamalar: Göç 
Konusunda Türkiye’nin İzleyeceği 
Yol (Migratory flows and regional 
challenges: Türkiye’s way forward on 
migration)” adlı etkinliğin açış ko-
nuşmasını gerçekleştirdi. Türkiye’nin 
Uluslararası Göç Politikası Geliştirme 
Merkezi (International Center for 
Migration Policy Development) ICPMD 
Yürütme Grubu Başkanlığı vesilesiyle 
Türkiye’nin AB Daimî Temsilciliği tara-
fından düzenlenen etkinlik, TOBB-İKV 
Brüksel Temsilciliği konferans salo-
nunda yapıldı.

Başkan Zeytinoğlu konuşmasında 
Türkiye-AB ilişkilerinin kritik alanların-

dan biri olan göç konusundaki son ge-
lişmelere değindi. Başkan Zeytinoğlu 
göç konusunda iş birliğinin artırılması 
konusuna değinirken, aynı zamanda 
Türkiye-AB ilişkilerinde bütüncül bir 
yaklaşımının gerekli olduğunu belirtti 
ve ilişkilerin sadece göç üzerinden 
ilerlemesinin mümkün olmayacağını 
vurguladı.

Başkan Zeytinoğlu’nun ardından 
Türkiye’nin AB Nezdinde Daimî Tem-
silcisi Büyükelçi Faruk Kaymakcı ve 
Avrupa Komisyonunun Komşuluk ve 
Genişlemeden Sorumlu Üyesi Oliver 
Varhelyi birer konuşma gerçekleştirdi. 
Etkinlik Türkiye Göç İdaresi Başkanı 
Savaş Ünlü ve ICPMD Genel direktörü 
Michael Spindelegger’ın konuşmacı 
olduğu panel ile devam etti.

[İKV’den ►



IDEF 2023, 25-28 Temmuz tarihlerinde TÜYAP’ta

Türk Silahlı Kuvvetlerini Güçlendirme Vakfı (TSKGV) Mütevelli Heyeti’nin 24 Ocak 1992 tarihinde aldığı “Savunma Sa-
nayiini kapsayan fuar hizmetlerinin Vakıf sorumluluğunda yürütülmesi” kararına istinaden, 1993 yılından itibaren iki 
yılda bir tekli yıllarda düzenlenmeye başlayan IDEF Uluslararası Savunma Sanayii Fuarları, 1993-2021 yılları arasında 

15 defa düzenlenmiş olup, 16’ncısı 25-28 Temmuz tarihleri arasında TÜYAP Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilecek. Kocaeli 
Savunma Sanayi AŞ, İDEF’te proje performanı nedeniyle ASELSAN’dan ödül alacak. 

[sektör savunma ►
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Dr.Tarık Öğüt:   Küçük mikro araçları 
geliştirerek dünya çapında bir Türk 

markası yaratmak istiyoruz
Olo Mobility Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Tarık Öğüt, Uzun vadeli 

hedefimiz sadece scooter üretmek değil, küçük mikro araçları ülkemizde 
geliştirerek, dünyaya kendini kanıtlamış değerli bir Türk markası 

yaratmak." dedi.

Birleşmiş Milletler’in (BM) ve-
rileri, 2050 yılına kadar dünya 
nüfusunun yüzde 68’inin kent-

sel alanlarda yaşayacağını gösteriyor. 
Bu durum, şehir içi ulaşımın önemini 
ve mikromobilite pazarının büyüme 
potansiyelini gösteriyor. Şehirlerde 
yaşayanlar ise günlük ulaşımlarında 
daha pratik ve çevre dostu seçenek-
lere yöneliyorlar. Olo Mobility Yöne-
tim Kurulu Başkanı Dr. Tarık Öğüt de, 
,stikrarlı bir şekilde dünyada olduğu 
gibi Türkiye’de de büyümeye devam 
eden mikromobilite pazarına, iş 
modeli sürdürülebilirlik ve güvenli 
şehir içi ulaşım olan Olo Mobility’nin 
yenilikçi yaklaşımıyla önemli bir 
katkı sağladığını belirtiyor.

Olo Mobility olarak şehir içi ula-
şımda öncü bir mikromobilite mar-
kası olarak yollara çıkmaya hazır-
landıklarını belirten Dr.Tarık Öğüt, 
yerli teknolojiden aldıkları güç ile 
şehir içi hareketliliği ve güvenli ula-
şımı yeniden tanımlayacaklarını 
söylüyor. 

- Olo Kick Scooter, sürüş 
güvenliğinde yeni bir standart 
belirliyor

Olo Kick Scooter ile şehir içinde 
daha güvenli bir hareket imkanı sağ-
layacaklarını anlatan Dr.Tarık Öğüt, 
şunları söyledi: “‘‘Kentsel ulaşımın ge-
leceği’ mottosuyla mobilite sektörüne 
adım atan mikromobilite markası, pa-
zara giriş yaptığı Olo Kick Scooter ile 
sektöre yeni bir bakış açısı ve yenilikçi 
çözümler getiriyor. Benzersiz bir sürüş 
deneyimi sağlayan, son teknoloji ile 
donatılmış Olo Kick Scooter, özellikle 
sürüş güvenliği konusunda sektörde 
yeni bir standart belirliyor. Güçlendiril-
miş arka çamurluk, benzerlerine kıyas-
la büyüklüğü ile dikkat çeken ön lastik 
ve direksiyon stabilizatörü ile şehir içi 
ulaşıma pratik, keyifli ve güvenli bir 
hareket kazandırıyor.

Yaya ve yük algılama gibi gelişmiş 

özellikleriyle rakiplerinden farklılaşan 
Olo Kick Scooter, yüksek teknolojiyi, 
çevreye duyarlı dayanıklı malzemeler 
ile bir araya getirerek, sektör normları-
nı aşan ürünler sunmaya hazırlanıyor. 
Endüstriye, güvenilir ve uzun ömürlü 
çözümler sunan Olo Mobility, elektro-
nik, mekanik ve mekatronik mühendis-
liğinde toplam 100 yılı aşkın uzman-
lığıyla zamana dayanıklı tasarımlar 
geliştirmeye odaklanıyor.”

- Vizyonumuz üretimde yerlilik ve 
yüksek teknoloji

Üretim vizyonlarının öncelikle 
yerlilik, çevreye duyarlılık ve yüksek 
teknoloji olduğunu söyleyen Dr.Tarık 
Öğüt, “Yüksek teknolojiyi kullanarak 
daha verimli, dayanıklı ve sürdürüle-
bilir ürünler üretmeye odaklanıyoruz. 
Farklı ürünlerde gözlemlediğiniz gibi 
teknoloji bazlı ürünlerde dayanıklılık 
sorunları sıkça yaşanıyor. Biz ise en 
son teknolojiyi kullanarak, yarınki ge-
lişmelere uyum sağlayabilecek bir sis-
tem oluşturuyoruz.” dedi. 

McKinsey tarafından yapılan tah-
minlere göre, mikromobilite pazarının 
2030’a kadar 300 ila 500 milyar dolar 
arasında büyüyeceğinin öngörüldü-
ğünü vurgulayan Dr.Tarık Öğüt,  gele-
neksel olarak, şehirlerin otomobillere 

odaklı olarak inşa edilmesinin, sürdü-
rülebilirlik ve yaşanabilirlik açısından 
önemli bir sorun oluşturduğuna dikkat 
çekti. Şehirlerin yerine insanların ön-
celiklendirildiği bir yaklaşımın gerek-
liliğine işaret eden Dr.Tarık Öğüt, ‘Olo 
Mobility’ ile rakiplerinin arasında bir ilki 
başardığına dikkat çekti. Dr.Tarık Öğüt 
şöyle devam etti: 

“Mekanik donanım ve tasarım konu-
sunda sahip olduğumuz önemli bilgi ve 
tecrübe ile daha verimli ve hatasız al-

goritmalarla üretim yapmayı hedef-
liyoruz. Güvenlik konusuna yüksek 
öncelik veriyoruz. Kazaları engelle-
mek için kalkışları yumuşak tutuyor, 
14-inç ön lastik tercih ediyor ve yük-
sek teknolojiden yararlanıyoruz.

Türkiye merkezli bir şirket olarak, 
stratejik konumumuzu Avrupa içinde 
hızlı ve verimli sevkiyat için kullan-
mayı hedefliyoruz. Olo Mobility, ra-
kiplerinden farklı olarak daha uzun 
sevkiyat süreleri ve artan karbon 
salınımı sorunlarıyla karşılaşmadan 
çevresel etkisini de azaltmayı plan-
lıyor. Lojistik avantajının sürdürüle-
bilirliği sağladığı faydanın yanı sıra 

düşük karbonlu malzeme kullanımı ve 
etkili geri dönüşüm sistemlerinin uygu-
lanmasıyla Olo Mobility, ekolojik ayak 
izini aktif olarak azaltacağı taahhüdün-
de bulunuyor.” diye konuştu.

Şehir içi ulaşımda kalıcı bir iz bı-
rakmayı hedefleyen mobilite markası, 
yüksek teknoloji ile donatılmış, güven-
liğe yüksek öncelik veren scooterlarıy-
la kısa mesafe seyahatte devrim yarat-
mak için yola çıkıyor. 

Kentsel ulaşımı dönüştürmek için 
hazırlıklarını sürdürdüklerini hatırlatan 
Dr. Tarık Öğüt, sözlerini şöyle tamam-
ladı: “Yerli ve güçlü bir ekiple çalışıyor, 
bu güveni herkese aşılamak istiyoruz. 
Uzun vadeli hedefimiz sadece scooter 
üretmek değil, küçük mikro araçları ül-
kemizde geliştirerek, dünyaya kendini 
kanıtlamış değerli bir Türk markası ya-
ratmak istiyoruz.”

[sektör savunma ►



Oğuz Karaman: Karton köșebent ve petek paneller, 
iklim değişikliği ile mücadeleye olumlu katkı sağlıyor

Doğal kaynakların korunması ve 
sürdürülebilirlik, günümüzde 
her zamankinden daha fazla 

önem taşıyor. Karton köșebent ve kar-
ton petek panellerin, çevre dostu am-
balaj malzemeleri olarak öne çıktığını 
söyleyen ArtemisPak Ambalaj Genel 
Müdürü Oğuzhan Karaman, “Üretim 
așamasında geri dönüștürülebilir ka-
ğıt ve karton malzemeler kullanılır. Bu 
malzemelerin yenilenebilir kaynak-
lardan elde edilmesi, ağaç kesimine 
ve doğal habitatların tahrip olmasına 
engel olur. AynAynı zamanda, üre-
tim sürecinde daha az enerji ve su 
tüketimi sağlanırken, karbon ayak izi 
azaltılmıș olur. Bu da doğal kaynak-
ların korunması ve iklim değișikliği ile 
mücadeleye olumlu bir katkı sağlıyor.” 
açıklamasında bulundu.

Karton köşebent ve petek panelle-
rin geri dönüștürülebilir malzemeler-
den üretilirken enerji ve su tasarrufu 
da sağladığına dikkat çeken Oğuzhan 
Karaman, ürünlerin özellikleri hakkın-
da şu bilgileri verdi: “Karton köşebent, 
yenilenebilir kağıt ve karton malze-
melerden üretilirken, ağaç kesimine 
ve doğal habitatların tahrip olmasına 
engel oluyor. Üretim sürecinde ener-
ji ve su tasarrufu sağlıyor, böylece 
çevresel etkiyi azaltıyor. Ürünlerin 
tașınma ve depolama süreçlerinde 
köșeleri koruyarak hasarlara karșı 
güvenli bir çözüm sunuyor.

Karton köșebent, dayanıklı ve sağ-
lam yapısıyla dikkat çeken bir am-
balaj malzemesi. Genellikle köșeleri 
korumak ve hasarlara karșı ürünleri 
güvence altına almak için kullanı-
lır. Ürünlerin tașınma ve depolama 
süreçlerinde olușabilecek darbele-
re karșı etkili bir koruma sağlar. Aynı 

zamanda, köșelerin ezilmesini ve de-
formasyonunu engeller. Bu sayede 
ürünlerin hasar görme olasılığı azalır 
ve israf önlenir. Karton köșebent aynı 
zamanda geri dönüștürülebilir özelliği 
sayesinde çevre dostu bir seçenektir.”

Karton petek panellerin ise esnek 
ve kolay kullanılabilir olduğuna dik-
kat çeken Oğuzhan Karaman şunları 
söyledi: ”Karton petek panel, ürünlerin 
güvenli bir șekilde tașınması ve depo-
lanması için ideal bir ambalaj malze-
mesidir. Esnek yapısı sayesinde farklı 
șekillerde kullanılabilir ve çeșitli ürün-
lerin paketlenmesine uygun hale gelir. 
Özellikle hassas ve kırılgan ürünlerin 
korunmasında etkilidir. Karton petek 
panel, ürünleri sararak çarpmalara 
karșı korur ve titreșimleri emerek ha-
sar riskini azaltır. Aynı zamanda, ürün-
lerin güvenli bir șekilde tașınmasını 
sağlar. Geri dönüștürülebilir yapısıyla 
çevre dostu bir seçenek sunar ve atık 
miktarını azaltır.”

Doğayı koruma ve sürdürülebilirliği 
teșvik etmek için karton köșebent ve 

karton petek paneleri tercih edin
Doğayı koruma ve sürdürülebilir-

liği teșvik etmek için karton köșebent 
ve karton petek panel gibi çevre dostu 
ambalaj malzemelerinin tercih edil-
mesi gerektiğini vurgulayan Artemis-
Pak Ambalaj Genel Müdürü Oğuzhan 
Karaman şunları söyledi:

“Karton köșebent ve karton pe-
tek panel, çevre dostu ambalaj mal-
zemeleri olarak doğal kaynakların 
korunmasına katkıda bulunur. Geri 
dönüștürülebilir malzemelerden üreti-
lirken, enerji ve su tasarrufu sağlar.

Karton köșebent, ürünlerin güven-
liği ve koruması için ideal bir seçenek 
olup, israfı önler. Karton petek panel 
ise esnek yapısıyla çeșitli ürünlerin gü-
venli bir șekilde paketlenmesine ola-
nak tanır. Her iki malzeme de çevreye 
duyarlı bir yaklașımı desteklerken, 
ișlevsellikleriyle de ön plana çıkar. Do-
ğayı koruma ve sürdürülebilirliği teșvik 
etmek için karton köșebent ve karton 
petek panel gibi çevre dostu ambalaj 
malzemelerini tercih edebilirsiniz.”
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Türkiye’de bir örneği daha olmayan 

Kocaeli Savunma Sanayi 
millileştirmeye devam ediyor

İhtiyaç miktarlarının kısıtlı olması nedeni ile savunma sanayi sektörüne 
yönelik üretimin sürdürülebilir olmadığı noktasından hareketle, Kocaeli 

Sanayi Odası öncülüğünde Kocaeli Savunma Sanayi kuruldu. Firma 
bugün Aselsan ile yaptığı işbirlikleri başta olmak üzere millileştirme 

çalışmalarına devam ediyor.

Türkiye sanayisinin başkenti 
Kocaeli’nin savunma sanayiin-
de hak ettiği yerde olmadığını 

belirten Kocaeli Savunma Sanayi ve 
Ticaret AŞ. Genel Müdürü Murat Er-
han firmanın kuruluş amacından mil-
lileştirme çalışmaları yaptığı Aselsan 
ile olan işbirliğini anlattı. Murat Erhan 
firmanın kuruluş amacını ‘’Türk Savun-
ma Sanayiinin; bir bütünlük içinde ele 
alınarak, top yekûn sanayimizle birlik-
te geliştirilmesi ve zamanla dünyada 
mevcut savunma, havacılık ve uzay 
sanayileriyle bütünleşebilecek üretim 
ve teknolojik olgunluk seviyelerine çı-
karılabilmesi ve bu suretle savunma, 
havacılık ve uzay araç ve gereçleri üre-
timi ile ihracatının gerçekleşmesini ve 
geliştirilmesini sağlamaktır.’’ şeklinde 
anlattı. Erhan şunları söyledi:

“Savunma sanayinde üretim süre-
ci farklılıklar arz etmektedir. Kullanı-
lan hammadde, gerek üretim ve kali-
te kontrol prosedürleri, gerekse test 
ve sertifikasyon süreçleri farklılıklar 
içermektedir. Bu nedenle Kocaeli Sa-
nayi Odası 16 Ekim 2017 tarihinden 
itibaren üyelerine ücretsiz olarak ‘’Sa-
vunma Sanayi Danışmanlık Hizmeti’’ 
vermeye başladı. Verilen danışmanlık 
hizmeti esnasında savunma sanayine 
parça üretmenin yetersiz olacağı, ih-
tiyaç miktarlarının kısıtlı olmasından 
dolayı sadece savunma sanayine yö-
nelik üretimin sürdürülebilir olmadığı, 
özgün tasarımlarla savunma sana-
yine cihaz ve sistemler üretilmesinin 
çok daha doğru bir yaklaşım olacağı 
görüldü. Diğer taraftan sanayicileri-
mizin birçoğunun atıl kapasitesi bu-
lunduğu da gözönüne alınarak Kocaeli 
Sanayi Odası savunma sanayi alanın-
da yapılmayanı yapacak bir çatı şirke-
tin kurulmasına öncülük etti. Kocaeli 
Savunma Sanayi AŞ. 2 oda, 50 firma, 
12 şahıs ortaklığı olmak üzere 64 or-
taklı bir çatı şirkettir. 

- Pandemide çalışmalar ötelendi
Şirketimizin kuruluşunu müteakip 

ortaya çıkan Covit-19 pandemisi birçok 
sektörü olumsuz etkilediği gibi bizi de 
olumsuz etkiledi ve zaman kaybına ne-
den oldu. Özellikle pandeminin başlan-
gıcında uygulanan seyahat kısıtlama-
ları nedeniyle birçok çalışma ötelendi. 

Tüm olumsuzluklara rağmen mil-
lileştirme çalışmalarına aralıksız de-
vam eden ASELSAN ile çalışmalarımı-
za devam ettik. 10 Aralık 2021 tarihide 
ASELSAN tarafından millileştirilmesi 
istenen ve ihracat lisansı gerektiren 
çevresel algılama birimi ‘’Metodolojik 
Gözlem ve Küresel Konumlandırma 
Sistemi’’nin (KSS MGKS 4200) milli-
leştirme çalışmasına başladık ve 6 ay 
kadar kısa bir sürede 8 Haziran 2022 
tarihinde test ve sertifikaysan sürecini 
tamamladık. Kocaeli Savunma Sanayi 
ve Ticaret A.Ş. olarak parolamız mü-
kemmel tasarım, mükemmel üretim-
dir. MIL-STD-461F ve MIL-STD-810G 

askeri standartlarına sahip KSS MGKS 
4200 tüm testlerden tek seferde geçe-
rek kendini ispatladı.

- Mertolojik gözlem ve küresel 
konumlandırma sistemi alanında en 
iyisi

Üretimini gerçekleştirdiğimiz sis-
tem kritik öneme sahip, tüm savaş 
gemilerimizde, tanklarda, Kimyasal 
Biyolojik Radyoaktif ve Nükleer (KBRN) 
tespit ve mücadele sistemlerinde, 
Elektronik Harp ve Radar sistemle-
rinde ve hava savunma füze sistem-
lerinde kullanılıyor.  Söz konusu cihaz 
Türkiye’ye uygulanan açık veya üstü 
kapalı ambargoda tedarik edileme-
mektedir bundan dolayı kritik öneme 
sahip. Burada özellikle çalışmaları-
mızda bizden desteğini esirgemeyen, 
tüm çalışmalarımızda bize destek olan 
ve çalışmalarımıza yön veren yönetim 
kurulu üyelerimize ve ASELSAN Teda-
rik Millileştirme Müdürlüğü özelinde 
ASELSAN ailesine teşekkür ederiz. 

KSS MGKS 4200’ün çok geniş bir 
sivil kullanım 
alanı da bu-
lunuyor. Çok 
yakında sivil 
kullanım alan-
larına yönelik 
ürünlerimizi 
üretmeye baş-
layacağız.

Meteoro-
lojik Gözlem 
ve Küresel Konumlandırma Sistemi; 
Rüzgar Hızı, Rüzgar Yönü, Hava Sıcak-
lığı, Basınç, Bağıl Nem, Pusula, Küresel 
Konumlandırma (GPS) ölçümlerinin 
yanı sıra GPS zaman verisini kontrol 
sistemine beslemekte. Tüm elektronik 
kartların tasarımı ve üretimi, yazılım ve 
entegrasyonu Kocaeli Savunma Sanayi 
ve Ticaret A.Ş. tarafından gerçekleşti-
rildi.  

[sektör savunma ►
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- SAHA Expo’da yoğun ilgi gördük
Haberleşme protokollerimiz ben-

zerlerimizden daha çok alternatife 
sahip. (RS-485, Canbus, Modbus, Mil-
can, TCP-IP Ethernet). Talep edilmesi 
halinde yazılımın bizim tarafımızdan 
yapılmasının avantajı ile 
farklı haberleşme proto-
kolleri de hazırlıyoruz. Em-
sallerimizden farklı olarak 
4 farklı uydu sisteminden 
küresel mevki ölçümü ya-
pabiliyoruz. (GPS, GLONASS, 
GALILEO, BEIDOU uydu sis-
temleri). 4000 metre yük-
seklikte,  75 m/sn’ye kadar 
rüzgar hızı ve yönünü, -40°C 
- +105°C sıcaklıkta kesintisiz 
ölçüm yapabiliyoruz. Ölçüm 
hızımız 100 milisaniye yani 
saniyede 10 ölçüm yaparak 
özel bir haberleşme pro-
tokolü ile ölçüm bilgilerini 
sisteme aktarıyoruz. 

Avrupa’nın en büyük 
sanayi kümelenmesi olan 
SAHA İSTANBUL tarafından 
25-28 Ekim 2022 tarihinde 
düzenlenen SAHA EXPO fua-
rında Kocaeli Savunma Sana-
yi ve Ticaret A.Ş.  tarafından 
ASELSAN için üretilen Mete-
orolojik Gözlem ve Küresel 
Konumlandırma Sistemi (KSS 
MGKS 4200) ASELSAN stan-
dında sergilendi ve yoğun bir 
ilgi gördü.

SAHA EXPO fuarında 
ASELSAN tarafından düzen-
len ASELSAN Millileştirme 
Ailesine Katılım ve İlk Sipariş 

Töreninde Kocaeli Savunma Sanayi 
ve Ticaret A.Ş.’ne ilk sipariş belge-
si ASELSAN Yönetim Kurulu Başkanı 
Prof.Dr. Haluk Görgün tarafından KSS 
Yönetim Kurulu Başkan Vekili Hasan 
Tahsin Tuğrul’a verildi. 

- Ürün gamımız genişliyor
Meteorolojik Gözlem ve Küresel 

Konumlandırma Sistemi (KSS MGKS 
4200) yeni taleplerle beraber hızla 
ürün ailesini genişletiyor. Dış ortam 
algılama birimi olan TEMPEX adı ve-
rilen özel bölme ısı ölçüm cihazının 
üretimi tamamlandı. 

Geliştirdiğimiz Metodolojik Göz-
lem ve Küresel Konumlandırma sis-
temi fiyat kazanç açısından ulusla-
rarası rekabet edebilecek özelliklere 
sahiptir. Ürünümüzün çok yakında 
ihracatına başlayacağını değerlendi-
riyoruz.

Ürettiğimiz TEMPEX, TEMPEX Box, 
görüntüleme ve kalibrasyon çantası, 
kalibrasyon kiti, Data Logger, Display 
Box, System Data Converter, System 
Online Power Management, GPS Box, 
Ana İzleme Yazılımı gibi ürünlerle 
ulusal ve uluslararası sahada rakip-
siz olduğumuzu değerlendiriyoruz.

- Sıvı hidrojen üretimi alanında 
yatırımlarımız devam ediyor

Hali hazırda geleceğin enerjisi ol-
duğuna inandığımız hidrojen için or-
tağı olduğumuz Hidrojen Sıvılaştırma 
Sistemleri A.Ş. ile sıvı hidrojen üretimi 

alanında yatırımlarımız 
devam ediyor..  Bunun 
yanı sıra ortağı oldu-
ğumuz BitSystemiX 
Yazılım Teknolojileri 
A.Ş. ile özellikle gömü-
lü yazılımlar alanında-
ki çalışmalara devam 
etmekteyiz. Bu sayede 
ürettiğimiz tüm ürün-
lerin yazılımlarını da 
kendi bünyemizde yap-
maya başladık. 

Tüm dünyada in-
sansız otonom sistem-
lere doğru bir eğilim söz 
konusu. Kocaeli Savun-
ma Sanayi ve Ticaret 
A.Ş. bu alanda özellikle 
sensörler konusunda 
çalışmalarımıza ağırlık 

vermeyi planlıyoruz. 
Türkiye’de en büyük 

üretim boşluğunun sen-
sörler konusunda oldu-
ğunu değerlendiriyoruz. 

Milli imkanlarla üre-
tilecek olan sensörler ile 
bu boşluğu doldurarak 
ithalatın önünü kesip dö-
viz kaybını önleyeceğimiz 
gibi ihracat sayesinde 
Türkiye’ye ciddi kaynak 
yaratacağımızı değerlen-
diriyoruz.

KSS Yönetim Kurulu Başkan Vekili Hasan Tahsin Tuğrul ve  
Genel Müdür Murat ERHAN

Proje Takip ve Maliyetlendirme Uzmanı Ferruh Erginsoy ve 
Genel Müdür Murat Erhan
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Dünya Ekonomik Forumu 
(World Economic Forum 
– WEF) tarafından her yıl gele-

neksel olarak düzenlenen ve kamu-
oyunda Yaz Davos’u olarak bilinen 
Yeni Şampiyonların Yıllık Toplantısı 
(Annual Meeting of the New Champi-
ons) 27-29 Haziran tarihlerinde Çin’in 
Tianjin şehrinde gerçekleşti. 

“Girişimcilik: Küresel Ekonominin 
İtici Gücü” temasıyla toplanan ve 
bu yıl 14’üncüsü düzenlenen zirve-
de, kamu, özel sektör, sivil toplum 
ve akademi dünyasından yaklaşık 
1.500’e yakın katılımcı hazır bulundu. 
Dünya ekonomisindeki sorunların, 
jeopolitik gelişmelerin ve yeşil dönü-
şüme ilişkin yol haritalarının tartışıl-
dığı toplantılarda, Sabancı Holding 
Sanayi Grup Başkanı Cevdet Alemdar, 
Türk iş dünyasını temsil eden isimler 
arasında yer aldı.

Etkinlik kapsamında düzenlenen 
“Orta Koridoru Gelecekten Korunaklı 
Hale Getirmek” (Making the Middle 
Corridor Future-Proof) panelinde 

konuşan Cevdet Alemdar, Doğu, Batı 
coğrafyaları arasındaki tedarik zinci-
rinin küresel ekonomideki öneminin 
altını çizerken, Türkiye’nin bu zincir-
de üstlendiği kritik role dikkat çekti.

“TÜRKİYE’NİN BAŞARISI DÜNYANIN 
BAŞARISI OLACAKTIR”

Pandeminin de etkisiyle dönü-
şümü hızlananan küresel tedarik 
zincirinde, Türkiye’nin başta Avrupa 
pazarı olmak üzere, dünya ekonomisi 
için çok daha önemli bir rol üstlen-
diğini ifade eden Cevdet Alemdar, 
“Dünya refahı ve ekonomisi sürdü-
rülebilirlik ve dijitalleşme ile yeni bir 
düzlemde hızla dönüşüyor. Bu dönü-
şüm sırasında çeviklik  ve müşteriye 
yakın olmanın önemli her geçen 
gün artıyor. Böyle bir konjonktürde; 
Asya ve Avrupa arasındaki stratejik 
konumu, girişimci yapısı ve güçlü 
sanayi altyapısıyla, Türkiye dünyada 
önemli bir rol üstleniyor. Türkiye’nin 
son dönemde küresel inovasyon 
endekslerinde ve patent başvurula-

Sabancı, Çin’deki Yaz Davosu’nda Dünya İş 
Liderlerini Türkiye’ye Yatırıma Davet Etti

Etkinlik kapsamında 
düzenlenen “Orta 
Koridoru Gelecekten 
Korunaklı Hale Getirmek” 
(Making the Middle 
Corridor Future-Proof) 
panelinde konuşan 
Cevdet Alemdar, Doğu, 
Batı coğrafyaları 
arasındaki tedarik 
zincirinin küresel 
ekonomideki öneminin 
altını çizerken, 
Türkiye’nin bu zincirde 
üstlendiği kritik role 
dikkat çekti.
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Sabancı, Çin’deki Yaz Davosu’nda Dünya İş 
Liderlerini Türkiye’ye Yatırıma Davet Etti

rı gibi girişimcilik göstergelerinde 
üst sıralara tırmanması, ülkemizde 
girişimciliğin bir iş kültürü oldu-
ğunu ortaya koyuyor. Tüm bunlar, 
Türkiye’nin önümüzdeki dönemde 
yazabileceği yeni başarı hikayesinin 
de anahtarı. Ben buradaki tüm ulus-
lararası yatırımcılarımızı da bu ba-
şarı hikayesinin bir parçası olmaya 
davet ediyorum. Eminim ki, dünya 
ile bütünleşmiş bir Türkiye’nin orta-
ya koyacağı başarılar, ekonomik ka-
zanımların ötesinde insanlık olarak 
daha yeşil, sürdürülebilir, refahını 
artırmış, iklim değişikliği ve yapay 
zekânın getirdiği riskleri çözmüş bir 
dünyada var olmamıza değerli kat-
kılar sunacaktır. Türkiye’nin sizlerle 
birlikte başarısı dünyanın başarısına 
katkı sağlar.” dedi.

“TOPLULUK VAADİMİZDEKİ GİBİ 
TÜRKİYE İLE DÜNYAYI BİRLEŞTİRİ-
YORUZ”

Sabancı Topluluğu şirketlerinin 
Türkiye ekonomisinin itici gücü ol-
duğunu da sözlerine ekleyen Cevdet 
Alemdar, “Türkiye’nin Asya ve Av-
rupa arasında üstlendiği köprü gö-
revinin bir benzerini biz de Sabancı 
Topluluğu olarak, Türkiye ve dünya 
arasında gerçekleştirmekten büyük 
mutluluk duyuyoruz. Öncü girişim-
lerle Türkiye ile dünyayı birleştir-
mek, Sabancı’nın Topluluk Vaadi. 
Bu, hem Türkiye sınırları içinde hem 
de tüm dünyadaki yatırımlarımız-
la gerçekleşiyor. Brisa, Kordsa ve 
Temsa gibi Sanayi Grubu şirketleri-
miz, Dünya’nın Sabancı’sı vizyonu-
na uygun şekilde, Endonezya’dan 
Amerika’ya Tayland’dan Brezilya’ya 
küresel alanda attığı adımlar ile hep 
birlikte daha iyi bir gelecek kurmak 
için çalışıyor. Buralardaki organi-
zasyonlarımız kendi ülkelerinde 
çalışılacak en iyi işyerleri seçiliyor. 
Dünyada da mutlu, parlak insanlarla 
çalışıyoruz. Buralarda kurduğumuz 
Teknoloji Merkezleri ile ülkemiz-
deki Ar-Ge merkezleri arasında 
ortak projeler yaparak inovasyonlar 
gerçekleştiriyoruz. Bu çalışmaları-
mızın odağında ise sürdürülebilirlik 
ve bunu gerçekleştirebilecek çevik, 
birbiriyle konuşan, karşılıklı öğrenen 
ve bundan değer yaratan yapılar 
kurmak var. Sürdürülebilirlik hedef-
lerine hizmet ederek dünyamızın 
ve insanlığın geleceğine katkıda 
bulunuyoruz. Ülkemiz ve dünyamız 
için böylesine önemli bir sorumluluk 
üstlenmiş olmaktan da büyük gurur 
ve mutluluk duyuyoruz” ifadelerini 
kullandı.

Girişim Sermayesi Meclisi güncel 
sektörel konuları değerlendirdi

Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Türkiye Girişim 
Sermayesi Meclisi toplantısı; 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet 
Büyüksimitci ve Meclis Başkanı Al-
tan Küçükçınar başkanlığında, sek-
tör temsilcilerinin katılımıyla video 
konferans yoluyla gerçekleştirildi.  

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 
Mehmet Büyüksimitci yaptığı açılış 
konuşmasında; önümüzdeki sürecin 
yapısal reformlara odaklanabilecek 
bir dönem olduğunu vurgulayarak, 
bu dönemin tüm sektörler adına 
önemli bir fırsat penceresi olacağını 
düşündüğünü ifade etti. 

TOBB olarak Türkiye’de, yurt 
dışındaki girişimleri sadece izleyen 
değil, dünyaya açılan girişimlere 
ev sahipliği yapan bir ekosistem 
kurulmasını arzu ettiklerini belir-
ten Büyüksimitci, Dijital Dönüşüm 
Ofisi tarafından geçtiğimiz aylarda 
yayınlanan State of Türkiye Tech 
2023 raporunda yer alan sektörel 

verilerden bazılarını Meclis Üyele-
riyle paylaştı.

Meclis Başkanı Altan Küçükçı-
nar yaptığı açılış konuşmasında; 
sektörün genel değerlendirmesini 
yaptı. Küçükçınar, çalışanlar için 
hisse opsiyonu ve hisseye dönüş-
türülebilir finansman araçları konu 
başlıklarının önümüzdeki dönemde 
çözüm bekleyen en önemli gündem 
maddeleri arasında olduğunu ifade 
etti.

Ayrıca toplantıda, Startup Bilgi 
Teknolojileri A.Ş Genel Müdürü 
Serkan Ünsal tarafından 2023 yılı 
ilk dönem sektör verilerinin değer-
lendirmesinin yapıldığı bir sunum 
gerçekleştirildi.

Meclis Başkanlık Divanı olarak 
son toplantıdan bu yana gerçekleş-
tirilen faaliyetler hakkında bilgilen-
dirmelerde de bulunulan toplantı 
Meclisin önümüzdeki dönem yol 
haritasının istişare edilmesiyle son 
buldu.
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TÜSİAD, DEİK ve Çin Uluslararası 
Ticareti Destekleme Konseyi 
(CCPIT) tarafından düzenle-

nen, ATA Holding ve TFI TAB Gıda 
Yatırımlarının Ana Sponsorluğu ve 
Alternatif Bank’ın Gümüş Sponsorlu-
ğunda gerçekleştirilen Türkiye-Çin İş 
Konferansı’nda iki ülke iş dünyasının 
önde gelen isimlerinin katılımlarıyla 
“Dijital Dönüşüm ve Geleceği Tasarla-
mak” teması konuşuldu.

T.C. Çin Büyükelçisi Dr. İsmail Hakkı 
Musa, Çin Halk Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Liu Shaobin, DEİK Başkanı 
Nail Olpak, TÜSİAD Yönetim Kuru-
lu Üyesi ve Dijital Türkiye Yuvarlak 
Masası Eş Başkanı Çağatay Özdoğru, 
Uluslararası Enerji Ajansı Başkanı 
Fatih Birol, Çin Uluslararası Ticareti 
Destekleme Konseyi (CCPIT) Başkan 
Yardımcısı Zhang Shaogang, DEİK/
Türkiye-Çin İş Konseyi ve TÜSİAD Çin 
Çalışma Grubu Başkanı, TFI TAB Gıda 
Yatırımları Yönetim Kurulu Başkan Ve-
kili & CEO’su ve ATA Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı Korhan Kurdoğlu ile 
160’ın üzerinde iş insanının katılımıy-
la düzenlenen konferansta, Türkiye 
ve Çin’de dijitalleşme alanındaki iş 
yapma tecrübelerinin yanı sıra iki ülke 
arasındaki iş birliği fırsatları, başarı 
öyküleri ve dijital dönüşümün geleceği 
ele alındı. İki ülke iş dünyasının zir-
vesini bir araya getiren Türkiye – Çin 
İş Konferans’ında, CCPIT ile TÜSİAD 
ve DEİK ve arasında, Pekin’de gerçek-
leştirilecek 1. Çin Uluslararası Tedarik 
Zinciri Fuarı’na (CISCE) desteği ve iş 
birliklerinin artırılmasını vurgulayan 
Mutabakat Zaptı (MoU) imzalandı.

Musa: “Tarihi İpek Yolu dijital 
dönüşüm ile birlikte dijital İpek 
Yolu’na evriliyor”

Türkiye Cumhuriyeti Pekin Büyü-
kelçisi Dr. İsmail Hakkı Musa “Türkiye-
Çin ilişkilerinin geçmişi, cari durumu 
ve geleceğine dair tarihe baktığımızda 
ülkelerimiz arasındaki diyalog asırlar 
öncesine dayanıyor. Türkiye ile Çin 
arasındaki ilişkiler son yıllarda önemli 
bir ivme kazandı. Covid-19 salgınına 
rağmen bu ivme diplomatik temas 
ve ziyaretlerle korundu. Bizim arzu-
muz ilişkilerimizin çok daha geniş bir 
perspektifte ilerleyerek gelişmesi. 
Bölgesel ve küresel meselelere bakı-

şımızın büyük ölçüde Çin ile örtüşmesi 
doğrultusunda ilişkilerimiz de güçleni-
yor. Devlet liderlerimiz arasında yakın 
bir diyalog ve iş birliği var. Bu irade, 
somut projelerle birlikte adım adım 
hayata geçti. Tarihi İpek Yolu üzerin-
deki ortaklığımız dijital dönüşüm ile 
birlikte dijital İpek Yolu’na evriliyor” 
dedi.

Shaobin: ”Türkiye’deki kaliteli 
ürünleri Çin’e taşımamız büyük önem 
taşıyor”

Çin Halk Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Liu Shaobin, Türkiye ile 
Çin’in geleceği birlikte tasarlamak 
için pek çok fırsata sahip olduğuna 
dikkat çekerek, “Günümüz dünyası 
küresel ekonomi açısından büyük 
değişimler yaşıyor. Korumacılık, tek 
taraflılık, soğuk savaş, resesyon ve 
enflasyon gibi pek çok gelişme aynı 
anda yaşanıyor. Ülkeler yeni döneme 
dair kritik bir tercih sürecindeler. Biz 
de ülkelerimiz arasındaki ekonomik 
ve ticari ilişkilerimizi geliştirmek için 
bir aradayız. Bugüne kadar tarihi İpek 
Yolu üzerinde bağlarımızı koruduk ve 
artık ikili ilişkilerimizi daha da can-
landırabiliriz. Yarım asırlık diplomatik 
ilişkilerimiz, devlet başkanlarımızın 
önderliğinde atılan somut adımlarla 
yeni başarıları beraberinde getiriyor. 
Çin’in 20. Ulusal Kongre’sinde ülke-
mizin geleceği için bir vizyon ortaya 
koyduk. Türkiye Cumhuriyeti’nin Yeni 
Yüzyıl vizyonu ortada. Dolayısıyla 
ikili ilişkilerimizi ve ticaret hacmimizi 

her alanda geliştirmek için büyük bir 
fırsat söz konusu. Geleceğe dönük bir 
bakış açısıyla dijital ekonomi ve dijital 
dönüşüm alanlarında geleceği birlikte 
tasarlayabiliriz. İkili ticaretimizde 
Türkiye ile daha dengeli rakamlara 
ulaşmak istiyoruz.” dedi.

Olpak: “Çin ile ticareti 
dengeleyerek yeni fırsat alanlarına 
odaklanmalıyız”

Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu 
(DEİK) Başkanı Nail Olpak, ikili ilişki-
lerin gelişmesinin ve son dönemde 
ivme kazanan dijitalleşme kavramının 
konferansın odak noktaları olduğuna 
dikkat çekerek, “DEİK ailesi olarak Çin 
ile olan ilişkilere büyük önem veriyor 
ve Çin’in dünyanın en önemli ekono-
milerinden biri olduğu bilinciyle daha 
fazla ticaret için çalışıyoruz. RCEP’in 
sürükleyicisi, ‘Kuşak ve Yol Girişimi-
nin,’ planlayıcısı ve baş aktörü Çin ile 
ilişkiler önemli. Dengeli ticari ilişkile-
rin önemli olduğunu da vurgulamak 
istiyorum. Türkiye tarafından baktı-
ğımızda Çin ile karşılıklı ticari ilişkiler 
dediğimizde bizim aklımıza hemen 
cari açık geliyor. Türkiye aleyhinde bir 
asimetri söz konusu. Bu noktada da 
sadece karar alıcılardan ya da siya-
silerimizden bir aksiyon beklemek de 
yeterli değil. İş dünyası olarak bizim 
de üzerimize düşen çok fazla görev 
olduğunu düşünüyorum. Elbette kısa 
vadede hemen çözüm bulmak kolay 
değil. İkili ticaretimizi dengeleme ça-
lışmalarına devam edeceğiz.” dedi.  

Türkiye ve Çin iş dünyası dijital dönüşümün 
geleceği için İstanbul’da buluştu

[dijital ►



2�Kocaeli Odavizyon

Kocaeli Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Nuh Zafer Cantürk 
ve üniversite heyeti, üniversi-

te-sanayi iş birliklerini geliştirmek 
adına Balıkesir’de faaliyet gösteren 
İşbir Elektrik Sanayi A.Ş.‘yi ziyaret 
etti.

Ziyarette Rektör Prof. Dr. Nuh 
Zafer Cantürk ve üniversite heye-
tine, Prof. Dr. İbrahim Kılıçaslan’ın 
Yönetim Kurulu Başkanlığını yaptığı 
İşbir Elektrik Sanayi A.Ş. Firması 
yönetim kurulu başkanı ve üyeleri 
eşlik ettiler.

Tesislerde çeşitli incelemelerde 
bulunan üniversite heyeti ile İşbir 
Elektrik Sanayi A.Ş. firması arasın-
da bir toplantı gerçekleştirildi ve 
toplantıda üniversite-sanayi işbirliği 
konusunda karşılıklı fikir alışverişin-
de bulunuldu.

Üretim tesislerini gezerek bilgi 
alan Rektör Prof. Dr. Nuh Zafer 
Cantürk ve üniversite heyeti İşbir 
Elektrik A.Ş.‘nin yeni idari binasını 
gezerek İşbir Elektrik A.Ş. Yönetim 
Kurulu Üyelerine günün anısırna 

hediyelerini takdim etti.
İşbir Elektrik A.Ş. ve Yönetim 

Kurulu koordinasyonunda gerçek-
leştirilen protokolü üniversite adına 
Rektörz Prof. Dr. Nuh Zafer Cantürk 
imzalarken, İşbir Elektrik A.Ş. adına 
ise Yönetim Kurulu Başkanı Prof. Dr. 
İbrahim Kılıçaslan ve Genel Müdür 

Burhan Özgür imzaladı.
Başta Yönetim Kurulu Başkanı 

Prof. Dr. İbrahim Kılıçaslan olmak 
üzere İşbir Elektrik A.Ş. üyeleri 
Rektör Prof. Dr. Nuh Zafer Cantürk’e 
günün anısına hediye takdim ettiler.

Ziyaret, karşılıklı iyi niyet dilekleri 
ve temennileriyle sona erdi.

Kocaeli Üniversitesi’nden İşbir Elektrik A.Ş. 
ziyareti

[işbirliği ►
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T arımsal üretimde çözüm orta-
ğı olmaya devam eden Gebze 
Teknik Üniversitesi (GTÜ)’nin 

bilimsel danışmanlığında, “Darıca 
Yeni Nesil Teknolojik Sistem Orga-
nomineral Topraksız Tarım AR-GE 
Serası” projesi kapsamında ilk ürün 
hasadı yapıldı. Kocaeli Darıca’da 
yapılan hasat törenine Kocaeli Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Doç. Dr. 
Tahir Büyükakın, Darıca Kaymakamı 
Yüksel Kara, GTÜ Rektörü Prof. Dr. 
Hacı Ali Mantar, GTÜ Rektör Danış-
manı Prof. Dr. Ebubekir Yüksel, GTÜ 
ATAM Müdürü Prof. Dr. Yelda Özden 
Çiftçi, Darıca İlçe Tarım Müdürü Ha-
lil Ekiz, İl ve İlçe protokolünün yanı 
sıra seracılar ve vatandaşlar katıldı.

Gebze Teknik Üniversitesi Akıllı 
Tarım Araştırma ve Uygulama Mer-
kezi (GTÜ ATAM) Müdürü ve Mo-

leküler Biyoloji ve Genetik Bölümü 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Yelda Özden 
Çiftçİ’nin bilimsel danışmanlığında 
yürütülen topraksız tarım, dikey 
tarım ve biyoteknolojik tarım çalış-
malarının sonuçları ülke tarımına 
ve tarımsal üretime değer katmaya 
devam ediyor. Darıca Kaymakam-
lığı, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 
Darıca Belediyesi, Darıca İl Tarım 
Müdürlüğü koordinasyonunda ve 
GTÜ ATAM’ın bilimsel danışmanlı-
ğında yürütülen projede iki ay önce 
ekilen domatesin ilk hasadı yapıldı. 
Akademik çalışmanın destekleyici 
ve uygulayıcı kurumlar tarafından 
desteklenmesi ile gerçekleştiri-
len proje kapsamında, 1 dönümlük 
seraya kurulan sistem ile tarıma 
elverişsiz alanları üretime açan top-
raksız tarım seralarında kullanılan 

Hindistan cevizi (kokopit) yerine 
ülkemizden elde edilen volkanik 
cüruf kullanıldı ve organik besleme 
yapıldı. Bu yeni sistemin kullanımı 
ile serada hem 4 farklı ticari çeşidi 
hem de tescil edilmiş domates ata 
tohumlarının üretimi başarıyla ger-
çekleştirildi.

Volkanik cürufun ülkemiz 
kaynaklı olması, topraksız tarımda 
yurtdışına olan bağımlılığın azal-
tılmasını sağlayacak ve üretim 
maliyetlerinde ciddi azalmalara yol 
açacaktır. Kullanılan cürufun içeriği 
ve insan veya bitki sağlığına toksik 
etkilerinin olmadığı üniversitemiz 
Yer ve Deniz Bilimleri Enstitüsü 
Müdürü Prof. Dr. Mehmet Salim 
Öncel ve ekibi tarafından belirlen-
miştir.  Güvenirliğinin kanıtlan-
masının ardından dikilen domates 

GTÜ desteğiyle başlatılan topraksız tarım 
projesinde ilk mahsüller alındı

[araştırma ►
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fidelerinin gelişimi, inorganik ve 
organik besleme ile desteklenmiştir. 
Yağmur sularının toplandığı filtre ve 
UV ışığından geçirilerek sulama ve 
besleme deposuna aktarılan seranın 
bir başka özelliği, kullanılan sulama 
ve beslemenin damla sulama ile 
fidelere aktarımından sonra depoya 
geri dönmesi ve elektriksel iletkenlik 
ve pH değerleri kontrol edilip uygun 
değerlere ayarlandıktan sonra tek-
rar bitki beslemesinde kullanılma-
sıdır. Bu geri dönüşüm su kaynak-
larının giderek azaldığı ülkemizde 
suyun kontrollü kullanımını sağla-
maktadır. Aynı zamanda daha az su 
ve gübre kullanımı ile daha çok ürün 
elde edilmesini sağlarken, sıfır atıkla 
üretimi de desteklemektedir.

Hasadın ardından proje kapsa-
mında elde edilen sonuçlar bilimsel 
yayınlara dönüştürülecek ve çiftçi 
eğitimleri verilerek sistemin uy-
gulanması yaygınlaştırılacaktır. İlk 
hasada katılan GTÜ Rektörü Prof. Dr. 
Hacı Ali Mantar, üniversitemizin top-
luma dokunan ve ülke gereksinim-
lerine çözüm sunan bu tür projeleri 
yürütmeye devam edeceğini belirtti 
ve ekledi: Tarımsal üretimde tekno-
loji kullanımı ve akademik çalışmaya 
belediye ve kaymakamlığın desteği 
çok önemli. Nitekim bu güzel so-

nuçlar beraber çalışma sonucunda 
ortaya çıkıyor.

Gebze Teknik Üniversitesi’nin 
Kocaeli’nin bir üniversitesi olduğunu 
ve bölgenin sorunlarına çözüm sun-
duğunu söyleyen Kocaeli Büyükşehir 
Belediye Başkanı Doç. Dr. Tahir Bü-
yükakın, “bu sistemin en parlak yanı 
ithalata olan bağımlılığı ortadan 
kaldırması ve yerli olması, Gebze 
Teknik Üniversitesi ile tarımda yeni-
likçi uygulamaların önünü açacağız.”

Darıca Kaymakamı Yüksel Kara 
ve GTÜ ATAM Müdürü Prof. Dr. 
Yelda Özden Çiftçi sistemin teknik 
özellikleri ve avantajlarını anlattı. 
Ardından sera basın mensupları 
ile gezildi ve ilk ürünler toplandı. 
Bundan sonra GTÜ ülkemizde birçok 
sektöre ait ortaya çıkan ve berta-
raf edilmesi zor olan cürufun söz 
konusu projede geliştirilen sistem 
ile tarımsal üretimde kullanılması 
çalışmalarına devam edecek.
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Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, 31 
Mart 2019 yerel seçimlerden 

bu yana geçen 4 yılda kente ka-
zandırılan eser ve hizmetleri geniş 
katılımlı bir toplantıyla kamuoyu ile 
paylaştı. Kocaeli Kongre Merkezi’nde 
“Yerli Yerinde Hizmet ve Eser Dolu 
4 Yıl” sloganıyla gerçekleşen top-
lantıda tamamlanan ve yapımı hızla 
devam eden proje ve eserleri 14 
konu başlığı altında anlatan Başkan 
Büyükakın, 4 yıllık dönemde 18. 760. 
548. 314 TL tutarında 1297 eser ve 
hizmeti hayata geçirdiklerini söyledi.

ESER DOLU 4 YIL
Kocaeli Kongre Merkezinde 

gerçekleştirilen programa Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili 
Mustafa Soydabaş, Kocaeli Büyük-

şehir Belediyesi Genel Sekreteri 
Balamir Gündoğdu, Kocaeli Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği (KESOB) 
Başkanı Kadir Durmuş, Lastik İş 
Genel Başkanı Alaattin Sarı, Körfez 
Ticaret Odası Başkanı Recep Öztürk, 
Kocaeli Kent Konseyi Başkanı Ali 
Korkmaz, Büyükşehir Genel Sekreter 
Yardımcıları, ilçe belediye başkan-
ları, oda başkanları, meclis üyeleri, 
daire başkanları, muhtarlar, Esnaf 
Odaları, Sivil Toplum Kuruluşla-
rından temsilciler ve vatandaşlar 
katıldı. Ayrıca programa gazetele-
rin genel yayın yönetmenleri, köşe 
yazarları ve basın mensupları da 
yoğun ilgi gösterdi. Başkan Büyü-
kakın, eser ve hizmetlerinin yer 
aldığı sunumu “Yerli Yerinde Hizmet 
ve Eser Dolu 4 Yıl” başlığı altında 
örneklerle anlattı.

Başkan Büyükakın 4 yılda yapılan yatırımları anlattı: 

Büyükşehir’den 4 yılda 18.7 milyarlık eser 
ve hizmet

Kocaeli Kongre Merkezi’nde 
“Yerli Yerinde Hizmet ve 
Eser Dolu 4 Yıl” sloganıyla 
gerçekleşen toplantıda 
tamamlanan ve yapımı 
hızla devam eden proje 
ve eserleri 14 konu 
başlığı altında anlatan 
Başkan Büyükakın, 4 yıllık 
dönemde 18. 760. 548. 
314 TL tutarında 1297 
eser ve hizmeti hayata 
geçirdiklerini söyledi.
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Başkan Büyükakın 4 yılda yapılan yatırımları anlattı: 

Büyükşehir’den 4 yılda 18.7 milyarlık eser 
ve hizmet

BAŞKAN: MİLLETİN BİR KURUŞU-
NU ZAYİ ETMEDİK

“Yerli Yerinde Hizmet ve Eser 
Dolu 4 Yıl” sloganıyla gerçekleşen 
programda konuşan Başkan Bü-
yükakın, belediyenin bir emanet 
makamı olduğunu söyledi. Başkan 
Büyükakın, “Görevde olduğumuz 
zaman zarfında biz emanet teslim 
aldık. Hiç unutmadık bunu. O emaneti 
yerine getirmek için çalıştık. Varlık 
sebebimiz buydu. Emaneti hakkıy-
la yönetmek ve zamanı geldiğinde 
teslim etmek gerekir. Biz millete 

vereceğimiz hesabı ve tüm hesap-
ların üstünde Allah’a vereceğimiz 
hesabı hiç unutmadık. Belediyelerin 
görevi hizmet ettiği vatandaşları 
mutlu etmektir. 4 yıl boyunca bunları 
unutmadan hareket ettik. Bu milletin 
bir kuruşunu zayi etmedik” dedi.

“BELEDİYE POLEMİK DEĞİL, HİZ-
MET YERİ”

Başkan Büyükakın negatif 
gündemlerle şehrin yorulmaması 
gerektiğini dile getirdi. 4 yılda hiçbir 
polemiğin içinde olunmadığını söy-
leyen Başkan Büyükakın, belediyenin 
polemik değil hizmet yeri olduğunu 
vurguladı. Başkan Büyükakın, “İcra-
ata odaklandık. Millet ve Rabbimizin 
rızası için çalıştık. Polemik çıkar-
tıldığında duymazdan geldik. Evet, 
eleştirileri dinledik. Sağlıklı olanları 
dikkate alıp hatamızı düzelttik. Sade-
ce eleştirmek için söylenenlere ise 
kulağımızı kapatıp sadece işimize 
baktık” diye konuştu. Pandemi, eko-
nomik dalgalanma ve son olarak da 
asrın felaketinin yaşandığını hatırla-
tan Başkan Büyükakın, “Her zorlukta 
hemen ön tedbirleri aldık. Çünkü 
belediyecilikte aslolan her şeyi yerli 
yerine koymaktır. Yani dedik ki gere-
kirse bütün yatırımları durdururuz ve 
tüm imkanlarımızı vatandaşa veririz. 
Burada harcadığımız bütçe milletin 
bütçesi. Asla israf edilemez. İlk an-
dan itibaren buna da özen gösterdik. 
Mesela odamızdaki mobilyaları bile 
değiştirmedik. Bu masada da oturu-
lur dedik. Zaten biz masada oturmak 
için gelmedik. Bizim bu yaklaşımımız 
kurumumuza da yansıdı. Evet borçlu 
belediye diyenler oldu. Olacak. Her-
kes bir şey söyleyecek. Ama takdiri 
halk yapacak. Çok şükür biz bu takdi-
ri görüyoruz. Bütün bunlara rağmen 
taahhüt ettiklerimizi %92 oranında 
tamamladık. Dönemin sonunda 

%100’e ulaşacağız” diye konuştu.

HİZMETE DEĞER BİÇİLMEZ
Altyapı çalışmalarındaki geliş-

meleri anlatan Başkan Büyükakın, 
bir damla suyun arıtma tesisinden 
geçmeden İzmit Körfezi ile buluş-
madığını ifade etti. Başkan Büyüka-
kın, “Kocaeli’den Diyarbakır’a kadar 
içme suyu hattı döşedik. Eskişehir’e 
kadar yağmur suyu hattı döşedik. 
Buradan Antalya’ya uzanacak atık 
su yatırımları yapıldı. Geri kazanım 
suyu bizim Türkiye’de ödül aldığımız 
projelerimizden bir tanesi. Scada 
sistemlerimizle tek merkezde tam 
zamanlı kontrol sağlıyoruz. İçme 
sularını ve atık suları 500 kadar 
noktada anlık takip ediyoruz” dedi. 
Başkan Büyükakın ayrıca Gebze- 
Darıca Metro Hattına da değindi. 
Başkan Büyükakın, “Şehrimizin en 
önemli yatırımlarından birisi metro 
yatırımlarıydı. O dönemde en önemli 
stratejik öncelik olarak onu gördük. 
Cumhurbaşkanımıza konuyu arz 
ettik. Kendileri Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı tarafından yürütülmesini 
istedi ve üzerimizden büyük bir yük 
kalktı. Biz bunu Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı’na devrettiğimizde ‘Koca-
eli merkezi hükümetten hak ettiği 
payları almıyor’ diyenler bu defa da 
‘Sen neden yapıyorsun?’ demeye 
başladılar. Biz ne yaptık? İşimize 
baktık. Doğru olan metronun dev-
redilmesiydi. Büyükşehir’in kaynak-
larıyla bu metro yıllarca bitmezdi. 
Biz yerinde bir iş yaptık ve şehrimiz 
kazandı” dedi. Tarımın hiçbir yerde 
olmadığı gibi desteklendiğini de 
sözlerine ekleyen Başkan Büyü-
kakın, toprağın ekilebilir kalmaya 
devam etmesinin Türkiye’nin yaşam 
mücadelesi olduğunu ve tarıma 
destek vermeye devam edileceğini 
söyledi.
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“ASRIN FELAKETİNDE ŞEHRİMİZİN 
YÜZÜNÜ AK ETTİK”

11 ilde yıkıcı hasara neden olan 
ve asrın felaketi olarak adlandırılan 
depremde yaşamını yitiren vatan-
daşlara da Allah’tan rahmet dile-
meyi unutmayan Başkan Büyükakın, 
“Deprem yaralarını sarmak için, 
kardeşinin imdadına yetişmek için 
seferber olan Kocaelililere ve Türk 
milletinin tüm fertlerine teşekkür 
ederim. Afette hep birlikte çalıştık. 
Asrın felaketinde şehrimizin yüzünü 
ak ettik. Şehrimizin insanları bize güç 
verdi” dedi. Afetle mücadelede ken-
dine yeten bir şehir olma mantığında 
hareket edildiğini aktaran Başkan 
Büyükakın, “Yapılması gerekenleri 
biz şu anda titizlikle ve hızla yapıyo-
ruz. Bütün altlıkları çalıştık ama hala 
eksik olan bilgiler var. Bu kentte 250 
bin tane bina var bu binaların taran-
ması lazım. Biz bu binaların hızlı bir 
şekilde incelemesini yapacağız” diye 
konuştu.

BORÇLU DEĞİL GÜÇLÜ BELEDİYE
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi’nin 

borçla ilgili endişesi kalmadığını 
vurgulayan Başkan Büyükakın, “ 

Borçlu değil, güçlü belediyeyiz” dedi. 
Bugüne kadar 18.7 milyarlık bir yatı-
rımın gerçekleştiğini anlatan Başkan 
Büyükakın, 1297 tane eser ve hizme-
tin hayata geçtiğini aktardı. Başkan 
Büyükakın, “Yerli yerinde 4 yıldır 
hizmet yapmaya devam ediyoruz. 
Hizmet ve proje üretme kapasitesi 
en güçlü belediyeyiz” ifadelerini 
kullandı.

ALT YAPI PROJELERİ, ULAŞIM 
HİZMETLERİ VE KENTSEL YAŞAM 
ALANLARI

Büyükşehir, şehrin gelişimine 
bağlı olarak ortaya çıkan altyapı 
yatırımı ihtiyaçlarını karşılıyor. Bu 
kapsamda Büyükşehir’in, Deniz-
li- Cumaköy İletişim Hattı, Atık Su 
Arıtma Tesisleri, İçme Suyu Yatırım-
ları, Yağmur Suyu ve Dere Islahları, 
Atık Su Yatırımları, Geri Kazanım 
Suları ve Scada İşlemleri tamam-
lanırken, tarımsal sulama kapasi-
tesini artıracak Toromanlar Yeni 
Sulama Suyu Hattı çalışmaları ise 
hızla devam ediyor. Ayrıca Devlet Su 
İşleri Genel Müdürlüğü’nün gelecek 
yılların su sorununun çözümü için 
yaptığı Ballıkaya Barajı ve İhsaniye 

Barajı’nda sona yaklaşıldı. Vatanda-
şın her zaman güvenliğini, konforunu 
ve zamanını düşünerek hareket eden 
Büyükşehir, kent ulaşım vizyo-
nu projelerini hayata geçirdi. Yeni 
tramvay hattıyla Akçaray’ı Plajyolu 
ve Kuruçeşme’ye uzandıran Bü-
yükşehir, aynı zamanda Türkiye’nin 
en çevre dostu otobüs filosuna da 
sahip. Kırsal hayatta kolay ulaşım 
çalışmaları yapan, tünel geçişleriyle 
trafik yükünü azaltan ve şehre mo-
dern terminaller yapmayı da ihmal 
etmeyen Büyükşehir’in bağlantı ve 
yaya köprü projeleri biterken her 
geçen gün daha çok insana hizmet 
etmeye devam ediyor. Bu bağlamda 
Büyükşehir, Kocaeli’ni en ideal şehir 
yapma hedeflerini birer birer gerçek-
leştiriyor, kentin her alanına kültür 
ve cazibe merkezleri inşa ediyor. 
Kentin kalbini yaptığı çalışmalarla 
Milli İrade Meydanı’nda attıracak 
Büyükşehir, Kocaeli’nin ilçelerine 
yaptığı millet bahçeleri ile de yeşil 
koridor oluşturuyor.

SÜRDÜRÜLEBİLİR ÇEVRE, AKILLI 
VE KAPSAYICI ŞEHİR HİZMETLERİ

Çevreye olan duyarlı projeleriyle 
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örnek gösterilen Büyükşehir, gelecek 
nesillere daha yaşanılabilir bir dünya 
bırakmak için çalışıyor. Bu bağlam-
da Büyükşehir, 13 başlıkta Çevre 
Şurası, İzmit Körfezi Strateji Belge-
si ve İklim Değişikliği Eylem Planı 
ve Karbon Ayak İzi çalışmalarıyla 
çevre eylem planında yol haritasını 
belirledi. Türkiye’nin en büyük çevre 
projesini hayata geçiren Büyükşehir, 
Körfez’de dipten diriliş başlattı. 8,5 
milyon ton dip çamurunun bertaraf 
edileceği projede Marmara yeniden 

hayat bulacak. Denizden, havadan 
ve karadan denetimlerle Büyükşe-
hir, Körfez’e gözü gibi bakıyor. Mavi 
bayraklı plajlarıyla da tatilcileri 
kente çekiyor. Büyükşehir, yeni nesil 
belediyecilikle yine örnek yine model 
bir belediyecilik işliyor. Mobil uy-
gulamalar ile akıllı şehircilikte öncü 
olan Kocaeli, fiber optik altyapısıyla 
vatandaşa hızlı internet imkanı su-
nuyor. Büyükşehir, kapsayıcı hiz-
metleriyle herkesi kucaklıyor. Ortak 
akılla yol alıp, YEDEP programlarıyla 
insan yetiştiriyor. Şehir herkesin, 
belediye her yerin anlayışıyla Büyük-
şehir, sosyal belediyecilik anlayışının 
öncüsü olmaya devam ediyor.

KÜLTÜR VE TURİZM, EĞİTİM VE 
SPOR YATIRIMLARI

Kocaeli, Doğu Marmara’da 
Türkiye’nin kültür sanat merkezi 
ve önemli bir turizm destinasyonu 
oluyor. Kartepe teleferik projesi ile 
kentin 50 yıllık hayalini gerçekleş-
tiren Büyükşehir, Başiskele Termal 
Tesisi ile de sağlık turizmine can 
oluyor. Avrupa’nın en büyük do-
ğal yaşam parkı olan Ormanya ile 
kampçıları ağırlayan Kocaeli, doğa 
turizm parkurlarıyla dikkat çeker-
ken, restorasyon ve rekonstrüksiyon 
çalışmalarıyla da kültürel varlıkları 
koruyor. Çocuk ve gençlerin nitelik-
lerini geliştirmek, onların çağın lideri 
yapmak için üniversitelerle, araştır-
ma merkezleriyle ve sivil toplum ku-
ruluşları, sanayi ve kamu kuruluşla-
rıyla eş güdümlü çalışan Büyükşehir, 
eğitimde de öncü. Spor Kenti Kocaeli 
vizyonu ile her branşa özel hizmetle-
ri olan Büyükşehir, spora ve sporcu-
ya her zaman destek veriyor. Amatör 
sporun merkez üssü Kağıtspor’dan 
engelsiz spora kadar, spor okullarıy-
la 365 gün eğitim veriyor.

KIRSAL VE TARIMSAL HİZMET, 
İSTİHDAM VE İŞ GELİŞTİRME, ŞEHİR 
HİZMET MERKEZLERİ

Büyükşehir, istihdamı artırmak ve 
girişimciliği geliştirmek için uygula-
nan proje ve faaliyetlerin kapsamını 
genişletiyor. TABİP projesiyle tarım-
sal ürünü çeşitlendirirken çiftçiye de 
destek veriyor. El emeğinin kıymetini 
bilen Büyükşehir Komek Sepeti ile 
de vatandaşın her kanaldan pazarda 
olmasına imkan veriyor. USTAM pro-
jesiyle de 320 kişiye eğitim verirken, 
140 kişiyi istihdam imkanı sağlıyor. 
Ayrıca Büyükşehir, şehir hizmetle-
rinde kolay erişim ve hızlı işleyişi 
benimsiyor. Bu bağlamda kültür 
merkezleri, Cemevleri, kapalı Pazar 
alanları ve sosyal tesisleriyle hep 
daha iyisini halka sunuyor.

KENTSEL DÖNÜŞÜM PROJE VE 
YATIRIMLARI, DİRENÇLİ ŞEHİR

Kentsel dönüşüm projelerine 
ağırlık vererek, kentsel dönüşüm-
de vatandaşın talep ve onayını 
esas alan Büyükşehir, ince eleyip 
sık dokuyor. Master Planı Araştır-
ma Raporu, 11.060.000 m2 Alanda 
Strateji Eylem Planı, 7.160.000 
m2 Alanda Jeolojik Etütler ve 
6.831.000 m2 Alanda Şuyulan-
dırmayla Cedit Kentsel Dönüşü-
mü gibi önemli projeleri hayata 
geçiriyor. Şehrin afetlere karşı 
direncini hızla artıran çalışmalar 
yapan Büyükşehir, afete hazırlık-
ta Türkiye’ye örnek oluyor. Olası 
afetler için aldığı önlem ve yaptığı 
projelerde kendine yeten Kocaeli, 
asrın depreminde de en önde saf 
aldı. Arama kurtarma çalışmaları, 
deprem mutfağı, şehir hizmetle-
ri, Defne Kocaeli Hastanesi, çadır 
kent, konteyner kent ve lojistik 
merkeziyle yaraları sardı.
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
haziran ayı Meclis Toplantısı, 
KSO Konferans Salonu’nda 

gerçekleştirildi. Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul’un yönetimin-
de gerçekleşen toplantıya Yönetim 
Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Meclis Üyeleri hazır bulundu. Meclis 
Toplantısının konuk konuşmacıları 
Macaristan Başkonsolosu Dr. Atilla 
Pinter ile Macaristan Ticaret Ataşesi 
MiklosBujaky olurken, HEPA Türki-
ye Genel Müdürü Yalçın Orhon da 
Meclis’e  misafir oldu. 

EKONOMİK DEĞERLENDİRMELER
Meclis’e hitap eden KSO Yönetim 

Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğ-

lu konuşmasına ekonomik verileri 
değerlendirerek başladı. Zeytinoğlu 
şunları söyledi: “2023 Yılı I. çeyrek 
büyüme oranımız yüzde 4 olarak 
açıklandı. Bu oran ile verisi açıklanan; 
OECD ülkeleri arasında İrlanda’dan 
sonra ikinci, G20 ülkeleri arasında 
Endonezya ve Çin’den sonra üçüncü 
sıradayız. Büyümenin alt kalemle-
rine baktığımızda; tarım ormancılık 
ve balıkçılık yüzde 3,8, sanayi yüzde 
0,7 gerilerken imalat sanayi yüz-
de 1,6, inşaat yüzde 5,1, hizmetler 
yüzde 12,4, yerleşik hanehalklarının 
tüketimi yüzde 16,2, devletin nihai 
tüketim harcamaları yüzde 5,3, artış 
gösterdi. Mal ve hizmet ihracatı ise 
0,3 geriledi. Mal ve hizmet ithalatı ise 

yüzde 14,4 artış gösterdi.

MAKİNE VE TEHÇİZAT YATIRIMLARI
Dış talep ve sanayide ivme kaybı 

olurken, hizmetler sektörü katkıla-
rı ile tüketim tarafında hane halkı 
harcamalarının öne çıktığını görü-
yoruz. En yüksek katkı hane halkı 
tüketiminden oldu. Dış ticaretin 
katkısı; büyümeye ihracat negatif 
etki ederken, ithalatın da yükseldi-
ğini görüyoruz. İlk çeyrekte ihracat 
artış hızında yavaşlamalar olmuştu. 
Tabii arzumuz ihracatın büyümeye 
katkısının artması yönünde. Döviz 
kurunun da ihracatı destekleyecek 
seviyede olmasını önemsiyoruz. Bu 
durumun, üretilebilme imkanı olan 

Zeytinoğlu: AB’deki değişim ve dönüşüme 
uyum sağlamalıyız

[oda meclisi►
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Zeytinoğlu: AB’deki değişim ve dönüşüme 
uyum sağlamalıyız

ürünlerin ülkemizde üretilmesini 
de yönlendirerek ithalat talebinin 
azalmasında da önemli bir destek 
unsuru olacağını düşünüyoruz. İlk 
çeyrekte yatırımların katkısı yüzde 
4,9. Alt kalemlerine baktığımızda; in-
şaat yatırımları yüzde 1,3, makine ve 
teçhizat yatırımları yüzde 8 arttı. Bu 
kalemdeki artışların geleceğe yönelik 

üretim artışları açısından değerli 
olduğunu düşünüyoruz.

EN YÜKSEK MAYIS İHRACATI
Mayıs ayında ihracat yüzde 14,4 

ile 21 milyar 651 milyon dolar olarak 
gerçekleşti ve bu en yüksek mayıs 
ihracatı oldu. Mayıs itibariyle on iki 
aylık ihracatımız 254,4 milyar dolar 

oldu. İhracatı 1 milyar doların üze-
rinde gerçekleşen ülkeler; Almanya 
yüzde 21,5 ile 1 milyar 810 milyon 
dolar, ABD yüzde 2,8 ile 1 milyar 
307 milyon dolar,  İngiltere yüzde 
15,8 ile 1 milyar 51 milyon dolar, 
Irak yüzde 3,8 ile 1 milyar 12 milyon 
dolar, İspanya yüzde 20,6 ile 1 milyar 
3 milyon dolar, İtalya yüzde 5 ile 1 
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milyar dolar. Avrupa Birliği’ne ihraca-
tımız yüzde 9 milyar 98 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. Diğer Avrupa Ül-
kelerine 3 milyar 384 milyon dolarlık 
ihracat gerçekleştirdik. Avrupa’nın 
ihracatımızdaki payı yüzde 57,6’dır. 
Yakın ve Ortadoğu ülkelerine 3 mil-
yar 557 milyon dolar, Kuzey Afrika 
ülkelerine 1 milyar 218 milyon dolar 
ihracat gerçekleştirdik.”

İTHALAT VERİLERİ
İthalata ilişkin değerlendirmede 

bulunan Zeytinoğlu, “İthalat yüzde 
16 ile 34 milyar 312 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. Yatırım (serma-
ye) malları ithalatı 4,8 milyar dolar, 
hammadde (ara mallar) 25,4 milyar, 
tüketim malları 4,1 milyar dolar 
oldu. Dış ticaret açığı yüzde 18,8 ile  
12 milyar 660 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. 2022 Mayıs’ta bu rakam 
10,6 milyar dolar idi” dedi. 

KOCAELİ’NİN DIŞ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden alınan 

verileri değerlendiren Zeytinoğlu, 
“Mayıs ayında Kocaeli’den gerçek-
leşen ihracat  3 milyar 210 milyon 
dolar olurken ithalat  7 milyar 399 
milyon dolar oldu. İlk beş aylık döne-
me baktığımızda; ihracat  15 milyar 
596 milyon, dolar, ithalat  33 milyar 
106 milyon dolar oldu” ifadelerini 
kullandı.

CARİ AÇIK VERİSİ
Cari açığa ilişkin konuşan Zey-

tinoğlu, “Nisan ayında yıllık cari 
açık  57 milyar 804 milyon dolara 
yükseldi. Aylık açık  5,4 milyar dolar 
Açıkta ana etken dış ticaret açığın-

daki artış. Dış ticaret açığı 7,1 milyar 
dolar oldu. 2022 yılında 4,3 milyar 
dolar idi. Hizmet gelirleri 2,9 milyar 
dolar olarak gerçekleşti. 2022 yılında 
2,8 milyar dolar idi. Mayıs ayında da 
turizm gelirlerindeki artışın devam 
edeceğini düşünüyoruz. Ancak dış 
ticaret açığındaki yükseliş cari açığa 
yansıyacaktır” diye konuştu.

ENFLASYONA İLİŞKİN 
DEĞERLENDİRME

Reel efektif döviz kurundan bah-
seden Zeytinoğlu, enflasyona ilişkin 
şu değerlendirmelerde bulundu: 
“Enflasyon verilerine baktığımızda 
mayıs ayında TÜFE yüzde 39,59 oldu. 
Aylık yüzde 0,04 olarak gerçekleşti. 
ÜFE ise yüzde 40,76, aylık yüzde 0,65 
oldu. Kurlarda hafif de olsa bir artış 
trendi var ancak baz etkisiyle geri-
lemenin devam ettiğini görüyoruz. 
Yıllık ÜFE’de geçen aya göre 11,35 
puan, yıllık TÜFE’de ise 4,01 puan 
gerilemeler var.  Haziranda da kur 
etkisinin devreye gireceğini düşünü-
yoruz.”

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Kapasite kullanımı ve sanayi 
üretimi verisini değerlendiren Zey-
tinoğlu, “Mayıs ayı kapasite kulla-
nım oranı Türkiye yüzde 76 olarak 
gerçekleşti. Geçen yıla göre 2 puan 
geriledi, nisan ayına göre 0,6 puan 
arttı. Kocaeli’de ise kapasite kulla-
nımı yüzde 71,8 olarak gerçekleşti. 
Geçen yıl ile aynı seviyede, nisan 
ayına göre 0,2 puan arttı. Sanayi 
üretimi nisan-yıllık yüzde 1,2 geriler-
ken, aylık yüzde 0,9 geriledi. Sanayi 

üretimindeki gerilemeye rağmen alt 
kalemlerine baktığımızda; sermaye 
malları üretiminde yıllık yüzde 17,7, 
orta yüksek teknolojili ürünlerde 
yıllık yüzde 9,9, aylık yüzde 2’lik ar-
tışları değerli buluyoruz” dedi.

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı nisan ayın-
da yüzde 10,2 oldu. Bir önceki yılın 
aynı ayına göre 0,7 puan geriledi, 
mart ayına göre 0,1 puan yükseldi. 
Marttan Nisana çalışabilir nüfus 48 
bin kişi arttı. İstihdam edilenler 521 
bin kişi arttı. Nisan itibariyle toplam 
istihdam edilenler 31 milyon 610 bin 
kişi. Ocakta 31 milyon 821 bin kişi 
idi. Burada bir konuya değinmek 
istiyorum. 2022 yılında SGK’nın prim 
geliri yaklaşık 724 milyar TL. Geçen 
yıl SGK’ya olan bütçe transferi  389 
milyar liraya ulaşmış.  Yani devlet 
katkısı prim gelirlerinin yüzde 54’ü 
olarak gerçekleşmiş. Buna rağmen 
de SGK’da geçen yıl 39,7 milyar TL 
açık verilmiş. Bu yıla baktığımızda 
ise, SGK’nın prim geliri ilk üç ayda  
295 milyar TL. Şimdiden bütçe trans-
feri 131 milyar TL’ye ulaştı. EYT kap-
samında emekli olacak 2,5-5 milyon 
kişi ile birlikte SGK’nın açığının da 
artmaya devam edeceğini görüyo-
ruz. Ekonomimizin bunu karşılayabi-
lecek istihdam artışını sağlayabilme-
si gerekiyor” şeklinde konuştu. 

MACARİSTAN İLE DIŞ TİCARET
Konuşmasına Başkonsolos Dr. 

Atilla Pinter’e hitap ederek devam 
eden Zeytinoğlu şunları paylaştı: 
“2001 yılında yalnızca 350 milyon 

[oda meclisi►
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dolar olan karşılıklı ticaret hac-
mimiz, 2022 yılı Ekim ayı itibariyle 
2,8 milyar doları aştı. Macaristan’a 
ihracatımız 1.514.049 dolar, yakla-
şık 1,5 milyar dolar. Macaristan’dan 
ithalatımız 1.230.356 dolar. Genel 
olarak Macaristan’a ihracatımı-
zın yüzde 97,5’ini sanayi ürünleri, 
yüzde 2,5’ini ise tarım ürünleri 
oluşturuyor. İhracatımızda olduğu 
gibi Macaristan’dan ithal ettiğimiz 
ürünlerde de sanayi ürünlerinin payı 
yüksek. İki ülke ticaretinde yer alan 
başlıca ürünler arasında; motorlu 
kara taşıtları, mobilya, makine ve 
demir-çelik geliyor. Bu sayıları art-
tırmanın en doğru yolu, aktif iletişim 
ve ikili görüşmelerin oluşmasını 
desteklemektir. Geçtiğimiz yıllar-
da ve mayıs ayında Macaristan’a 
çeşitli iş ziyaretleri düzenlediğimiz 
gibi, Macar iş heyetlerini de ilimiz-
de ağırladık. Bu yıl da sizleri Kasım 
ayında yapılacak olan Match4Indus-
try etkinliğimize sizleri tekrar davet 
etmek istiyorum.

KOTA SORUNU
Ayrıca birkaç konuya değinmek 

isterim. Ulaştırmada kotalar sorunu 
Türkiye-AB gümrük birliğinde önemli 
sorun yaratmaya devam ediyor. 
AB pazarına mal taşıyan TIR’ların 
geçişlerinde kota ve geçiş ücretleri 
gibi kısıtlamalar mal ticaretini olum-
suz etkiliyor. Macaristan ile yapılan 
anlaşmaya göre transit geçiş belgesi 
kotası artırıldı. Ancak kotalar dış 
ticaretin artmasına paralel olarak 
hemen tükeniyor ve ulaştırmada 
zorluklarla karşılaşılıyor. AB ile tica-
retimizde gümrük birliği kapsamında 
bir tarife dışı engel oluşturuyor.

GÜMRÜK BİRLİĞİ’NİN GÜNCELLENMESİ
İki taraf için de avantajları olan 

Gümrük Birliği’nin güncellenmesi 
konusunda karşılıklı işbirliğimize çok 
önem veriyoruz. Gümrük Birliğ’nin 
modernizasyonunun başlatılması 
ve AB ile yeşil ve dijital bir gündemin 
oluşturulması ülkemiz için büyük 
önem taşıyor. AB’nin özellikle 2019 
sonrasında Avrupa Yeşil Mutaba-
katı ve dijital gündem kapsamında 
stratejik adımlar attığını ve çok sayıda 
yeni yasal düzenlemeyi uygulamaya 
sokmakta olduğunu görüyoruz. Ham-
maddelerde stratejik özerklikten, çip 
üretiminin desteklenmesine, siber gü-
venlikten sınırda karbon düzenleme 
mekanizmasına kadar farklı boyutları 
ile Avrupa ekonomisinin ve politika-
larının hızla yenilenmekte olduğunu 
görüyoruz. Türkiye’nin adayı olduğu, 
Gümrük Birliği ilişkisi içinde bulundu-
ğu ve en büyük ihracat pazarı ve dış 
yatırım kaynağını oluşturan AB’deki 
bu değişim ve dönüşüme ülkemizin de 
uyum sağlaması kritik önem taşıyor.
Gümrük Birliği’nin güncellenmesi 
konusunda sizlerden de destek bek-
liyoruz. 

VİZE SORUNUNU GÜNDEME GETİRDİ
Bildiğiniz üzere Türkiye Vize 

serbestliği sürecinde 6 kriter kaldı. 
Bunlar; terörle mücadele yasasının 
revizyonu, yolsuzlukla mücadele 
strateji, kişisel verilerin korunması 
yasasının güncellenmesi, Europol 
ile operasyonel işbirliği anlaşması, 
Türkiye-AB geri kabul anlaşmasının 
uygulanması ve AB ülkeleri ile adli 
konularda işbirliği. Türkiye 2016 son-
rasında bu konuda kriterleri tamam-
layamadı. Süreç içinde AB’nin vize 

uygulamaları da daha sertleşti. 2022 
yılında tüm Schengen alanında red 
oranı ortalaması yüzde 17,9 iken bu 
oran 2023 yılında yüzde 50’lere ulaştı. 
2021’de yüzde 16,9,  2020 ‘de yüzde 
12,7, 2019 da yüzde 9,7, 2018’de yüzde 
8,5, 2017’de yüzde 6,5 ve 2016’da yüz-
de 4,4 idi. Ayrıca son dönemde normal 
vize randevusu alınamadığı veya çok 
uzak tarihli randevu verilmesinden 
dolayı aracı kurumlar, vatandaşları 
VIP vize uygulamasına yönlendiriyor.  
Normalde vize başvuru ücreti 80 Euro 
olmasına rağmen “VIP müracaat” 
sistemi üzerinden vize başvuruları 
için 300 Euro’dan başlayan ve çok 
daha yüksek seviyelere çıkan rakam-
lar talep ediyorlar. Bu da ciddi maliyet 
artışına yol açıyor. Bu sorunların 
çözümü için Macaristan vizelerinin; 
ABD’nin uyguladığı gibi 5 yıllık ve çok 
giriş çıkışlı olması için desteklerinizi 
talep ediyoruz.”

EL VERİN EV YAPALIM KAMPANYASI
Zeytinoğlu son olarak depremze-

delere yönelik TOBB’un konut proje-
sine değinerek, “El Verin Ev Yapalım 
kampanyası ile ilgili duyuruyu tekrar 
hatırlatmak istiyorum. Bildiğiniz 
üzere bağış yapmak isteyen üyeler 
için kredi kartı ile bağış yapma imkanı 
sağlandı. İş Bankası, Ziraat Bankası 
ve Halk Bankası kartları için 6 taksit, 
Ziraat Bankası business kartları için 
18 taksit,  diğer bankaların kartları için 
tek çekim imkanı sunuldu. Kart baş-
vuruları Odalar üzerinden yapılmaya 
başlandı. Bu konuda Odamıza baş-
vurabilirsiniz. Hepinizin desteklerini 
bekliyoruz. Bugüne kadar destek olan 
üyelerimize de teşekkür ediyoruz” 
dedi.
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Macaristan Başkonsolosu Dr. Atilla Pinter: 

Ticari ilişkilerimizi artırmayı arzu ediyoruz

KSO Meclisinin konuğu olan Ma-
caristan Başkonsolosu Dr. Atilla Pin-
ter, Türkiye ile Macaristan arasındaki 
ticari ilişkileri artırmayı amaçladıkla-
rını söyledi. Dr. Pinter Oda Meclisinde 
şöyle konuştu:

“Sayın Başkanlarım, sayın Sanayi 
Odası Meclisi üyeleri. Bugün bura-
da olmak sizlerle tanışmak benim 
için büyük bir onur. Bildiğiniz gibi 
ülkelerimiz asırlık bağlarla birbirine 
bağlı. Ülkem 18, 19 ve 20. yüzyıllarda 
Macaristan’ın özgürlüğü için savaşan 
ve birçoğu burada Kocaeli’de yeni bir 
yuva bulan kahramanlarımızı aldık-
ları için Osmanlı İmparatorluğu’na 
ve Türkiye’ye her zaman minnettar 
olacaktır. Kocaeli’ye İmreTökeli ve 
anısına bu kadar çok iyi baktığı için 
teşekkür ederim.  

Son yıllarda ekonomik ve ticari 
ilişkilerimiz çok dinamik bir şekilde 
gelişti. 2015 yılında Türk firmaları 

sadece 50 milyon dolar yatırım ya-
parken, geçen yıl bu miktar şimdiden 
800 milyon dolara ulaştı ve umarız 
önümüzdeki yıllarda da artarak 
devam eder. Ticaretin değeri geçen 
yılda 3.9 milyar dolardı ve hedefimiz 
1 ya da 2 yıl içinde 6 milyara dolara 
ulaşmak. Bu konuda yardımınızı rica 
ederim. Yatırım yapmadan ticari iliş-
kilerin gelişmesinin mümkün olma-
dığına inanıyorum. Bu konuda Türk 
firmaları, Macaristan’da, Türkiye’deki 
Macar firmalarına göre daha çok 
aktif. Ancak mayıs 2023’ün başında 
Türkiye’deki ilk önemli Macar yatı-
rımının gerçekleştiğini  bildirmek-
ten mutluluk duyuyorum. Medicor 
Ankara fabrikasını Dışişleri Bakanım 
Péter Szijjártó’nun huzurunda açtık. 
Umarım Medicor örneğini diğer Ma-
car şirketleri de takip eder. 

Sayın bayanlar ve baylar. Macar 
hükümeti açısından hedefimiz Tür-

kiye ve Türk hükümeti ile mümkün 
olduğu kadar iyi ilişkiler kurmak ve 
aynı zamanda ekonomik ve ticari iliş-
kilerimizi mümkün olduğunca yakın 
hale getirmektir. Macaristan Başkon-
solosluğu adına biz de buna katkıda 
bulunmak ve Macaristan’daki yatırım 
fırsatları hakkında size en kapsamlı 
ve ayrıntılı bilgileri sunmak istiyoruz. 

Sayın Başkanım,tabii ki biz 
Macaristan’a gitmek isteyen iş insan-
larına, firma sahiplerine her zaman 
yardım etmek istiyoruz ama biliyor-
sunuz Macaristan AB ve Schengen 
üyesidir. Schengen rejiminin kuralları 
çok sert, çok ciddi ama biz Başkon-
solosluk olarak her türlü desteği 
vermeye her zaman hazırız. Vize 
bölümümüzün başkanı çok tecrübeli 
bir meslektaşımız. Türkçe’yi çok gü-
zel konuşuyor. Türkiye’de artık ikinci 
görevi başladı. Biz size her zaman 
yardımcı oluruz tabii ki. “

[oda meclisi►
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Macaristan Başkonsolosu Dr. Atilla Pinter: 

Ticari ilişkilerimizi artırmayı arzu ediyoruz
Macaristan Ticaret Ataşesi Miklos Bujaky:

Macaristan yatırım için çok cazip bir ülke

Oda Meclisinde bir konuşma 
yapan Macaristan Ticaret Ataşesi 
Miklos Bujaky Macaristan’ın yatırım 
için çok cazip bir ülke olduğunu söy-
leerek Türkiye’den yatırım bekledik-
lerini anlattı. 

Bujaky şunları söyledi: 
“Macaristan’da bir söz var, ‘Bilgi  
güçtür, zaman paradır’. Bu sebep-
le Macaristan’daki fırsatlarla ilgili 
size kısa bir sürede size bir sunum 
yapacağım. Öncelikle bizim organi-
zasyonumuzdan biraz bahsetmek 
istiyorum. Başkonsolos Bey ve ben, 
Dışişleri Bakanlığı için görev yapıyo-
ruz. Bizim işlerimizin yöneticisi Sayın 
Peter Szijjarto, bizim Dışişleri ve Dış 
Ticaret Bakanımız. 

Konsolosluğumuzun içinde iki 
organizasyonumuz var. Birinci HIPA 
(Hungarian Investment Promotion 
Agency), yatırımcılara destek veri-
yor. Ancak 165 ticaret ataşemiz var 

dünyada ben gibi ve onlar HIPA ile 
yatırım yapmak isteyen şirketler ile 
bağlantıyı kuruyorlar.  

Bizim binamızda HEPA (Hun-
garian Export Promotion Agency) 
bulunmaktadır. Sayın Yalçın Orhon 
Bey genel müdürdür. Yaklaşık 15 
yerli meslektaşla Türkiye’de Macar 
ihracatı yapan şirketler için destek 
veriyoruz.  Bizim binamızda Exim-
bank da görev yapıyor. Eximbank, 
Ekonomi Bakanlığı’na bağlı hizmet 
veriyor. Ana görevi yatırımcılar için 
ve ihracat yapan şirketler için sıfıra 
yakın faiz oranıyla faydalı krediler 
vermektir.  Bir pilot proje olarak ens-
titüler İstanbul’da bir binada bulun-
maktadır. Bu enstitülerle işlemlerini-
zi bizimle yapabilirsiniz. 

Macaristan ile ilgili çok net ola-
rak önemli bilgiler vermek isterim. 
Yüz ölçümü 93 bin kilometredir. 
Türkiye’den yaklaşık 9 kere daha 

küçük bir ülkeyiz.  Nüfusumuz 9,7 
milyon, İstanbul ile Budapeşte 
arasında 1 saat fark var.Başkentimiz 
Budapeşte, 1,7 milyon kişi orada ya-
şıyor. Para birimimiz Macar Forinti. 
Enflasyondan biraz bahsedecek 
olursak yüzde 14,5 oldu. Türkiye 
gibi değil ama biz de korona virüsün 
etkilerini gördük. 

Brüt asgari ücret belki üreticiler 
için önemli bir konu olabilir. 232 bin 
Macar forinti orada, yaklaşık 14 bin 
Türk lirası yapıyor bugün. Ancak 
Sayın Başkanımız dedi ki, ‘Türk lirası 
biraz düştü en son ayda’. Bir ay önce 
neredeyse aynı rakam yapıyordu 
Macar ve Türk brüt asgari ücreti. Siz 
doğal afetlerden, onların önemin-
den konuştunuz. Doğal afetlerden 
arınmış bir ülke olarak herhangi bir 
tehdit Tanrı’ya şükür bizde yok. Belki 
iş yapmak için o da önemli bir konu 
olabilir. 
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Macaristan 2014’ten beri AB üye-
sidir. Türkiye ile ticareti, AB-Türkiye 
Gümrük Birliği Anlaşması kapsamın-
da düzenlenmektedir. Sayın Baş-
kanımız biraz anlattı. O mükemmel 
bir anlaşma değil. Biraz Türkiye için 
serbest ticaretten konuşamıyoruz 
ama bir Macar şirket açtıktan sonra 
o sizin için bir sigorta. Herhangi bir 
kotadan, gümrükten korkacak bir şey 
olmaz ve olmayacak.

Macaristan-Türkiye arasında 
1993’ten beri çifte vergilendirmeyi 
önleme anlaşması bulunmaktadır.  
O ne demek? Siz bir ülkede bir iş 
yapıp orada vergi ödedikten sonra, 
Türkiye’de hiçbir vergi ödemeye-
ceksiniz. Bu ortak bir anlaşma. Hem 
Türkiye hem Macaristan tarafından 
sağlanmaktadır. Bir konu daha söyle-
mek isterim. Budapeşte’de artık Türk 
bankalar var. Bir ay önce Vakıfbank 
bir şube açmış Budapeşte’de. Türk 
avukatlar da mevcut. En son yıl-
larda da Türk lojistik şirketleri de 
hizmet veriyor. Bu ne demek? Siz 
Macaristan’daki işlemlerinizi ana 
diliniz Türkçe ile yapabilirsiniz. Hem 
şirket açmak daha kolay oldu, hem 
lojistik hem de banka işlemlerini ko-
lay yapabilirsiniz Türkçe olarak. 

Biraz Macaristan’ın lokasyonun-
dan gelen fırsatlardan bahsetmek 
isterim. AB ve Schengen üyesiyiz. 
Karayolu ve demir yolunda otoyol 
uzunluklarına göre birinci sıradayız.  

Lojistik olarak çok faydalı olabilir si-
zin için. Burada ürettikten sonra tabii 
ki lojistik ücretler önemli birer konu.  
Hava yollarından  da bahsetmek 
istiyorum.  O konuda müthiş bir artış 
görüyoruz son yıllarda. Ben 2019’da 
göreve başladım. O zamanlarda Bu-
dapeşte Havalimanı’ndan İstanbul’a 
günlük 2 uçuş vardı. Şu an her gün 
11-12 uçuş mevcut. Yaklaşık 2 saat 
içinde siz İstanbul’dan Budapeşte’ye 
ulaşabilirsiniz. 

Biraz yatırım için teşviklerimiz-
den bahsetmek istiyorum. Bölgesel 
teşviklerde teşviklerimiz yüzde 50’ye 
kadar gidebiliyor. Bu neye bağlı? 
Hangi sektörde yatırım yapıyorsunuz, 
ne kadar büyük bir yatırım yapı-
yorsunuz ve hangi bölgede yatırım 
yapıyorsunuz? Hem kurumlar vergi 
teşvikleri hem de nakit teşvikleri 
mevcuttur. AB’nin en düşük kurumlar 
vergisini Macaristan verebilir size, 
yüzde 9. Teşviklerimiz 3,5 milyar 
Eurodan başlıyor. Yani sizin yüzde 
9 kurumsal vergisi daha düşer. Ben 
eminim başka ülke AB’de o kadar 
teşvik veremez yatırım yapan Türk 
şirketler için. 

Olumlu GSYİH büyüme görünü-
mü ne baktığımızda korona virüsten 
önce yüzde 4,6 artış gördük, korona 
virüs bizi de etkiledi sizin gibi. Sonra-
sında iyileşti, 7,1’e kadar. Son yıl-
larda daha fazla artış görebiliriz bu 
konuda. İnşallah önümüzdeki yıllarda 

GSYİH büyüme devam edecek.  İşgücü 
üzerindeki vergi yükünün azaltılması 
çok önemli bir konu belki üreticiler 
için. 2016’daki yüzde 28,5’ten yüzde 
13’e kadar düştü. Türkiye’den bildiği-
me göre daha azdır. Bizim hükümetin 
ana hedefi bunu daha fazla 

Dış politikamızdan bahsetmek is-
tedim. Ülkemize gelen yatırım stoğu 
yüzde 60’a ulaştı. Bu rakamlarla biz 
bölgemizde ikinci sıradayız. Kurumlar 
vergisinden bahsettim. Başka ülke-
lere karşı biz en az, en düşük vergiyi 
yatırımcılarımız için verebiliriz ve o 
daha da düşebilir. 

 HIPA yatırımcılar için hizmet 
veriyor. Benim birinci ana görevim 
yatırımcıyı bulmak. Bazen şans ola-
rak onlar bizi buluyor. Hungarian In-
vestment Promotion Agency, yatırım 
yapan şirketler için pek çok hizmeti 
ücretsiz veriyor. Yer seçimi mesela, 
siz bir arsa arıyorsunuz onlar size 
teklif veriyorlar, devlet yardımlarını 
kontrol ediyorlar, tedarikçi hizme-
ti veriyorlar, bir proje yöneticisi 
veriyorlar sizin için. Birinci andan en 
son ana kadar yani fabrikanız teslim 
edilene kadar size yardım verecek ve 
veriyor. Başkonsolosumuz söyledi 
önümüzdeki iki yılda Türk yatırım-
cılarda çok artış bekliyoruz. Biz 
önümüzdeki 4 yılda beraber çalışa-
cağız. Herhangi bir projeniz varsa biz 
buradayız. Gerçekten ilginiz için çok 
teşekkür ederim”.
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İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
‘Türkiye-AB ilişkileri’ konulu toplantıya katıldı

Kocaeli Sanayi Odası ve aynı zaman İktisadi Kalkınma Vakfı (İKV) Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Stokholm’de İsveç’in AB Dönem Başkanlığı vesilesiyle 

düzenlenen ‘Türkiye-AB İlişkileri’ konulu toplantısına katıldı.

Kocaeli Kocaeli Sanayi Odası Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu,  başkan-
lığını yürüttüğü İktisadi Kalkınma 

Vakfı (İKV) ve İsveç Uluslararası İlişki-
ler Enstitüsü işbirliğiyle, Stokholm’de 

İsveç’in AB Dönem Başkanlığı vesile-
siyle düzenlenen ‘Türkiye-AB İlişkileri’ 
konulu toplantısına katıldı.  Toplantıda 
bir konuşma yapan Zeytinoğlu, Türki-
ye-AB ilişkilerini değerlendirdi. 

Toplantının ardından Ayhan Zeyti-
noğlu  ve beraberindeki İKV heyeti, İs-
veç temasları kapsamında, Türkiye’nin 
Stokholm Büyükelçisi Yönet Can Tezel’i 
ziyaret etti. 

Türkiye’nin Stokholm Büyükelçisi Yönet Can Tezel’i ziyaret 
Ayhan Zeytinoğlu,

‘Türkiye-AB İlişkileri’ 
konulu toplantıya katıldı

[ab ile ilişkiler ►
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Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO KSO Hazır Yemek Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 3. ve 4. 
Meslek Komiteleri haziran ayı 

ortak toplantısında; yeni asgari üc-
ret artışı, kredi maliyetlerinin öngö-
rülebilir ve düşük olmasının gerek-
liliği ve bunun yatırımlar açısından 
önemi ile döviz kurunun ihracata 
etkileri görüşüldü.

KSO Ağaç ve Ağaç Ürünleri ile Mobilya İmalatı 
Sanayi Grubu’nu temsil eden 6. ve 26. Meslek 
Komitelerinin ortak toplantısında; doğal or-

mancılığın ıslah edilmesi ve endüstriyel ormancılığın 
teşviki ile üreticiye fidan desteği konuları görüşüldü.

KSO Kağıt Ürünleri ve Matbaacılık Sanayi Grubu’nu temsil eden 7. Meslek Komitesi firma ziyaretleri gerçekleştirdi. Komi-
te üyeleri, Mondi Turkey İzmit Şubesi ve Crown Bevcan firmalarına yaptıkları ziyarette görüş alışverişinde bulundu.

[meslek komiteleri ►
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KSO  Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürün-
ler Sanayi Grubu’nu temsil eden 
11. Meslek Komitesi, haziran ayı 

toplantısında yeni asgari ücret artışını 
ve ekonomik gelişmeleri değerlendirdi. 
Toplantıda ayrıca Yerli Malı Belgesi ile 
ilgili beklentiler de görüşüldü.

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden 13. Meslek Komitesi firma ziya-
retleri gerçekleştirdi. ECE Boya Kimya Sanayi ve Akmert İplik firmalarına yapılan ziyarette plastiğin geri dönüşümü-
nün önemi ve sektördeki ekonomik gelişmeler değerlendirildi.

KSO Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu tem-
sil eden 19. Meslek Komitesi haziran ayı toplantısında 
uluslararası piyasalardaki güncel gelişmeler değer-

lendirdi.

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden 13. Meslek Komitesi, PAGEV’i 
ziyaret ederek komite faaliyetleri hakkında bilgilendirme bulundu. Toplantıda ayrıca PAGEV ile plastik atığın geri dö-
nüşümü konusunda yapılabilecekler görüşüldü, PAGEV’in projeleri hakkında bilgi alındı.
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO Metal Yapı Sanayi Grubu’nu temsil eden 17. 
Meslek Komitesi firma ziyaretinde bulundu.  Ço-
banpen Yapı, Narsel Yapı, Doğalsan Alüminyum, 

Habaş Endüstri ile Aldoğsan İnşaat Alüminyum ziyaret 
edilerek görüş alışverişinde bulunuldu. 

KSO Motorlu Kara Taşıt Araçları ve Yan Sana-
yi Ürünleri ile Motorlu Taşıt ve Diğer Aksesuar 
Sanayi Grubu’nu temsil eden 24. ve 36. Meslek 

Komiteleri haziran ayı ortak toplantısını TOSB’da ger-
çekleştirdi, sektörel konuları görüştü.
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KSO Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 18. Meslek Komitesi,  İstanbul Teknik Üni-
versitesi Kimya-Metalurji Fakültesi Dekanı Prof. 

Dr. Sebahattin Gürmen ve ekibini ziyaret etti. Ziyarette 
Eloksal Kaplama’da su ve alüminyumun geri kazanımı 
hakkında fikir alışverişinde bulunuldu, üniversite-sanayi 
işbirliği imkanları değerlendirildi.

KSO İşlenmiş Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 22. Meslek Komitesi, firma ziya-
retlerinde bulundu.
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KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi, 
haziran ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda 

sektörün insan kaynağının devamlılığı ve son ekonomik 
gelişmeler değerlendirildi.

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi, 
haziran ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda 

sektörün insan kaynağının devamlılığı ve son ekonomik 
gelişmeler değerlendirildi.

KSO Özel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 30. Meslek Komitesi haziran ayı top-
lantısını gerçekleştirdi, sektörel gelişmeleri de-

ğerlendirdi.

KSO Plastik Mamül İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 34.Meslek Komitesi haziran ayı toplantısını 
Dow Türkiye Kimya Sanayi firması ev sahipliğinde 

gerçekleştirdi.

KSO Kimya Sanayi Grubu’nu temsil eden 9. ve 
10. Meslek Komiteleri, haziran  ayı toplantısını 
gerçekleştirdi. Toplantıda Kimyasalların Kay-

dı, Değerlendirilmesi, İzni ve Kısıtlanması Hakkında 
Yönetmeliği’ndeki yeni gelişmeler, 4. KSO Proses Em-
niyeti Sempozyumu ve Sergisi’ne dair hazırlıklar değer-
lendirildi.

[meslek komiteleri ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2 73,5 75,4 76,0 76,8
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6 71,0 71,6 71,8 71,8
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2 73,5 75,4 76,0 76,8
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6 71,0 71,6 71,8 71,8

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Haziran ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,8 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı haziran ayında yüzde 76.8 ile 
geçen yılın aynı ayına göre 0.8 puan gerilerken, mayıs ayına göre 0.6 puan arttı.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı 
haziran ayında yüzde 71.8 olarak gerçekleşti. Haziran ayı kapasite kullanım oranı, mayıs ayı ile aynı seviyede 

gerçekleşirken, geçen yılın aynı ayına göre 0.1 puan arttı.

Mayıs ayı anketine yanıt veren firmaların 
bir önceki aya göre yüzde 23’ünün istih-
damlarının arttığı, yüzde 60’ının istihdam-
larında değişim yaşanmadığı, yüzde 17’sinin 
istihdamlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Haziran (yüzde)

Arttı 22

Değişmedi 66

Azaldı 12

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan haziran ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 165 adet olup bu firmaların yüzde 
75’i KOBİ, yüzde 25’i büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Temmuz (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 62

Azaldı 17

Firma Bildirimleri Temmuz (yüzde)

Arttı 22

Değişmedi 66

Azaldı 15

İç Siparişler

Firmaların yüzde 21’i temmuz ayında iç si-
parişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 17’si 
siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firma-
ların yüzde 62’sinde ise sipariş miktarların-
da bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 19’u dış si-
parişlerinin temmuz ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 15’i azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 66’sında ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

 

75

25

KOBİ Büyük Ölçekli

 

75

25

KOBİ Büyük Ölçekli

Dış Siparişler
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KSO’nun Macaristan’da fuar ziyareti
Kocaeli Sanayi Odası heyeti, Macaristan’ın en büyük sanayi fuarlarından 

biri olan Industry Days ve Automotive Hungary Fuarı’na ziyaret 
gerçekleştirdi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) ve 
Doğu Marmara ABİGEM orga-
nizasyonunda, üye firmaların 

rekabet gücünü artırmak ve global pa-
zarda iş ortakları bulmalarını sağlamak 
amacıyla düzenlenen yurtdışı heyet zi-
yaretlerine bir yenisi daha eklendi. Bu 
kapsamda KSO üyesi 17 kişilik heyet 
16-18 Mayıs tarihlerinde Macaristan’ın 
en büyük sanayi fuarlarından biri olan 
Industry Days ve Automotive Hungary 
Fuarı’na ziyaret gerçekleştirdi.

- Macar Heyet ile ikili görüşmeler
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 

Zeytinoğlu, Meclis Başkanı Hasan Tah-
sin Tuğrul ve KSO üyesi iş insanlarının 
katılım gösterdiği ziyaret kapsamında 

ilk olarak Macaristan Ticaret ve Sanayi 
Odası yetkilileri ve üyeleri ile bir araya 
gelindi. Macar-Türk Komitesi Yönetim 
Kurulu Üyesi Gabor Kiss ve Macaristan 
İhracatı Teşvik Ajansı HEPA Temsilcisi 
Tamas Vitarius ile Avrupa İşletme-
ler Ağı partneri Győr-Moson-Sopron 
County Sanayi ve Ticaret Odası Sekre-
teri Erika Dr. Hollósi Kalmárne, Győr-
Moson-Sopron bölgesi ve ekonomisi 
ile alakalı tanıtım yaparak Türk firma-
ları yatırım alanlarına ilişkin bilgilen-

dirdi. KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
da Kocaeli Sanayi Odası ve Kocaeli sa-
nayisine dair sunum gerçekleştirerek 
muhtemel ticari işbirliği alanları ko-
nusunda Macar heyeti bilgilendirmede 
bulundu. Toplantı sonrası KSO heyeti 
ve Macar katılımcı firmalar arasında 
ikili iş görüşmeleri gerçekleştirildi. Gö-
rüşmelerde hem ülkeler arası hem de 
Kocaeli’deki iş fırsatları değerlendirildi.

- Büyükelçi KSO Heyetini ağırladı
KSO heyeti bu verimli görüşmelerin 

ardından Macaristan Türkiye Büyükel-
çisi Gülşen Karanis Ekşioğlu tarafından 
ağırlandı. Ziyarette, iki ülke arasındaki 
yatırım imkanları ve fırsatlar ile ilgili 
görüş alışverişinde bulunuldu. Büyü-
kelçi Ekşioğlu, Kocaelili iş adamlarını 
bölgeyle alakalı bilgi aktardı. KSO heye-
ti, büyükelçilikteki ziyaretin sonrasında 
Macar-Türk Komitesi Yönetim Kurulu 
Başkanı Andras Rev ile bir araya geldi.

[ziyaretler ►



- Fuar ziyaret edildi
KSO heyeti, Macaristan ziyareti 

kapsamında eşzamanlı olarak ger-
çekleştirilen ‘10. Automotive Hungary’ 

ve ‘9. Industry Days’ fuarlarına katıldı. 
Dünyanın birçok yerinden çok sayıda 
tedarikçi ve hizmet sağlayıcıyı buluş-
turan fuarlarda KSO heyeti hem yeni 
teknolojileri yerinde inceleme fırsatı 
buldu hem de iş bağlantıları kurmak 
adına ikili görüşmeler gerçekleştirdi.

Otomotiv üretim endüstrisinin ye-
niliklerini kapsayan, dünya markaları 
ve pazar liderleri ile KOBİ’lerin bir ara-
ya geldiği fuarda; otomasyon, kaynak 
teknolojileri, 3D yazıcılar, endüstriyel 

elektronik otomotiv, otomotiv yan sa-
nayi ve daha birçok sektöre ilişkin bilgi 
edinen KSO heyeti, ziyaretten oldukça 
memnun kaldı.
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KSO ve İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
TOBB Genel İdare Kurulu üyesi...

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) Genel İdare Kurulu Üyeliği’ne seçildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Yö-
netim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, iş dünyasının çatı 

kuruluşu olan Türkiye Odalar ve Bor-
salar Birliği (TOBB)’nin Genel İdare 
Kurulu (GİK) üyeliğine seçildi. Önceki 
dönem TOBB Başkan Vekili olarak gö-
rev yapan Ayhan Zeytinoğlu, geçtiği-
miz mayıs ayında gerçekleşen ve Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun güven oyu alarak 

tekrar TOBB Başkanı seçildiği 79. Genel 
Kurul’da ilk olarak TOBB Sanayi Konse-
yi Üyeliği’ne seçilmiş idi. 

Ayhan Zeytinoğlu’nun yanı sıra Ko-
caelili sanayicileri temsilen KSO Meclis 
Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul ile Meclis 
Üyeleri Mehmet Eskiyapan ve Ahmet 
Bayraktar da konseyde yer alan isimler 
arasında yer almıştı.

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğ-

lu, son olarak TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun yönetiminde olu-
şan 37 kişilik TOBB Genel İdare Kurulu 
Üyeliği’ne de seçildi. TOBB’da iki görevi 
bulunan Ayhan Zeytinoğlu, Kocaelili 
sanayicilerin talep ve beklentilerini iş 
dünyasının çatı kuruluşu TOBB’a ilet-
meye ve sorunların çözümü nokta-
sında girişimlerde bulunmaya devam 
edeceğini açıkladı.

[güncel ►
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Makedonya Cumhuriyeti İstanbul Başkonsolosu 
KSO’yu ziyaret etti

Kocaeli İl Tarım ve 
Orman Müdürü 
Levent Küçük, KSO 

Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu’nu zi-
yaret etti.

Tarım İl Müdürü KSO’yu ziyaret etti
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‘Meslek Erbabı’ projesi tamamlandı

[eğitim ►

Kocaeli Sanayi Odası’nın meslek liselerine yönelik 8 yıldır yürüttüğü 
Meslek Erbabı Projesi tamamlandı. Projenin 8 yıllık çıktıları ve öğrenciler 

üzerindeki etkileri kapanış toplantılarından değerlendirildi.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’nun 
2015 yılından bu yana meslek 
liselerine yönelik yürüttüğü ve 

bu anlamda Türkiye’deki ilk olan Mes-
lek Erbabı Projesi, 2022-2023 eğitim 
öğretim döneminin bitmesi ile birlikte 
sona erdi. Kocaeli Sanayi Odası ve İz-
mit İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü ara-
sında imzalanan bir protokol ile KSO 
Bilgi İşlem Personeli Rahmi Çelikel ko-
ordinatörlüğünde yürütülen proje ile 
mesleki lise öğrencilerine meslek er-
bapları tarafından tecrübeleri aktarıl-
dı. Meslek liselerinde hayata geçirilen 
projenin İzmit Başöğretmen Mesleki 

ve Teknik Anadolu Lisesi’ndeki okul ko-
ordinatörlüğünü Ayfer İlbay, Sabancı 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi okul 
koordinatörlüğünü ise Oğuzhan Bala-
ban üstlendi. Proje kapsamında bilişim 
dünyasının çok tecrübeli iş insanları ve 
uzman çalışanları derslere katılarak 
tecrübelerini öğrenciler ile paylaşma 
fırsatı buldu. Bununla birlikte mimar, 
sanatçı, danışman, öğretim üyesi ve 
uzman memur olmak üzere toplanda 
51 meslek erbabı öğrencilerle buluşma 
imkanı yakaladı.

- Öğrenciler projeyi benimsedi
Proje başlangıcından bu yana top-

lamda 137 ders, 21 konferans, 2 Bili-
şim Vadisi gezisi, 2 teknopark gezisi, 1 

SANTEK gezisi, 
1 sanayi müze-
si gezisi, 2 si-
mülatör gezisi 
ve 1 fuar gezisi 
yapılarak proje 
zenginleştirildi. 
Proje etkinliğini 
ölçmek amacıy-
la öğrencilere 
her bir etkinlik 
için anket uygu-
laması yapıldı. 
Anketler yüzde 
85’lik memnu-

niyet oranı ile 
projenin öğren-
ciler tarafından 
benimsendiğini 
ve başarılı bu-
lunduğun ortaya 
koydu. Proje sü-
resince öğren-
ciler ve erbaplar 
arasında kurulan 
bağlantılar sa-
yesinde staj ve 
istihdam imkanı 
da sağlandı. 

- KSO Tem-
silcisi Rahmi Çe-
likel, 

8 yılın değerlendirmesini yaptı
Proje için her iki okulda da ayrı 

ayrı kapanış toplantıları düzenlendi. 
Sabancı MTAL kapanış toplantısı Ko-
caeli Sanayi Odası Hizmet Binası’nda 
gerçekleştirildi. Projenin kapanış top-
lantısına her iki okulun öğretmenleri 
ve proje koordinatörü KSO temsilcisi 
Rahmi Çelikel katılarak, 8 yıl boyun-
ca elde edilen istatistikleri, projenin 
öğrenciler ve öğretmenler üzerindeki 
olumlu etkilerini be projenin öğrencile-
re katkılarını değerlenirdi. Mesleki eği-
tim sisteminde Meslek Erbabı Projesi 
ve benzeri uygulamaların muhakkak 
yapılması gerekliliği konusunda fikir 
birliğine varıldı. Başöğretmen MTAL’de 
gerçekleşen kapanış toplantısında okul 
müdürü Ergin Aktop tarafından Rahmi 
Çelikel’e projeye dair verdiği çaba ve 
emek dolayısıyla plaket takdim edildi. 
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İzmit MTAL Protokol Yürütme Kurulu toplandı

Kocaeli Sanayi Odası’nın proje okulu İzmit Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nin Protokol Yürütüme Kurulu Toplantı-
sı, KSO  ev sahipliğinde ve Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’nun katılımı ile gerçekleştirildi. 

Proses Emniyeti Sempozyumu için toplanıldı
KSO Proses Emniyeti Sempozyumu ve Sergisi Düzenleme Kurulu toplandı

KSO Proses Em-
niyeti Sempoz-
yumu ve Sergisi 

Düzenleme Kurulu 1. 
Toplantısı ilgili bakan-
lıklar, üniversiteler, 
STK’lar ve firma tem-
silcilerinin katılımları 
ile hibrit olarak ger-
çekleştirildi.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından bu yıl 4’üncüsü dü-
zenlenecek olan Proses Emniyeti Sempozyumu 
ve sergisi, 12-13 Eylül 2023 tarihlerinde Kocaeli 

Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilecek. Tehlikeli madde-
ler bulunduran kuruluşlarda, büyük endüstriyel kazaları 
önlemek ve muhtemel kazaların insanlara ve çevreye 
olan zararlarını en aza indirmek; yüksek seviyede, etkili 
ve sürekli korumayı sağlamak için alınması gerekli ön-
lemler ile ilgili yönetmelik, uygulama, teknik bilgi, Ar-Ge, 
ürün ve hizmetlerin sektöre aktarılması amacıyla dü-
zenlenen sempozyum için ‘Bildiri Özetleri’nin son teslim 
tarihi 21 Temmuz 2023 Cuma olarak belirlendi.
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[etkinlikler ►

KSO Ulaşım, Limanlar ve Lojistik Komisyonu toplandı

KSO Ulaşım, Limanlar ve Lojistik Komisyonu  Genişletilmiş Toplantısı, TÜRKLİM Koca-
eli-İstanbul ve Gemlik bölgesindeki liman temsilcilerinin katılımı ile gerçekleştirildi. 

Toplantıda limanlara ilişkin güncel gelişmeler değerlendirildi. 

OSB Başkanları toplandı

Kocaeli Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda Kocaeli’deki OSB Başkanları bir araya geldi. Yönetim Kuru-
lu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’un katılımı ile gerçekleşen toplantıda Organize 
Sanayi Bölgeleri Üst Kuruluşu-OSBÜK yeni yönetimi ve gelecek dönem çalışmaları hakkında istişarelerde bulunuldu. 



OSB - Afet Komisyonu toplandı

Kocaeli Sanayi Odası Afet İhtisas Komisyonu ve Organize Sanayi Bölgeleri İhtisas Komisyonu ortak bir toplantı 
düzenledi. Toplantıda iki komisyonun acil durumlarda yapılabileceği işbirlikleri ve ortak çalışma noktasındaki gö-
rüşler değerlendirildi.

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu toplandı

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu Toplantısı, KSO ev sahipliğinde gerçekleştirildi. Toplantıda kadına yö-
nelik şiddetle mücadele konusunda farkındalığın önemi ve yapılabilecekler görüşüldü.

Polonya Yatırım Ajansı ile toplantı
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TOBB’da Filiz Akkaş’a görev

[güncel ►

Kocaeli Sanayi 
Odası Meclis Üye-
si ve aynı zaman-

da TOBB Genel Kurul 
Delegesi, Mapsis Metal 
Havacılık ve Savunma 
Sanayi A.Ş. Yönetim Ku-
rulu Başkanı Filiz Akkaş, 
TOBB Kadın Çalışmaları 
Kurulu’na seçildi.

Türkiye Doğal Gaz Meclisi Toplandı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Türkiye Doğal Gaz Mec-
lisi; TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 

Selçuk Öztürk’ün katılımıyla, Meclis 
Başkanı İbrahim Akbal’ın başkanlı-
ğında Meclis Başkanı İbrahim Akbal, 
yeni kabinenin belirlenmesiyle birlikte 
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı 
olarak atanan Alpaslan Bayraktar’ı 
tebriklerini belirterek, sektörün özlem 
duyduğu serbest, öngörülebilir ve sür-
dürülebilir bir yapıda ve özel sektör 
oyuncularının daha etkin rol alacağı 
bir piyasa umudu ile Meclisin bu konu-
daki beklentilerini yineledi.  

Türkiye Doğal Gaz Meclisi Baş-
kan Yardımcısı Yaşar Arslan; doğal 
gaz kullanan konut aboneliklerinde 1 
ay boyunca ücret alınmaması ve 25 
m³’e denk gelen bedelin 1 yıl boyunca 
ücretsiz olmasına ilişkin Cumhurbaş-
kanlığı Kararnamesiyle, tüketimde 
artış yaşandığını, bu artışın ise koru-
nacağının beklendiğini ifade etti. 2023 
yılının ilk üç aylık ithalatında, 2022 
yılına kıyasla iklimin etkisi ve deprem 
sebebiyle %13’lük bir düşüş olduğunu 

belirten Arslan, doğal gaz fiyatlarının 
da önemli bir şekilde düşüş gösterdi-
ğini paylaştı.

BOTAŞ Doğal Gaz İletim ve Piyasa 
İşlemleri Daire Başkan Yardımcısı Mu-
rat Koçak, 2023 yılının ilk 5 ayındaki 
tüketimlere ilişkin değerlendirmelerin 
ardından, doğal gaz iletim sistemi ve 
şebeke gelişim süreçleri hakkında 
sunum yaparak, dönemi değerlendirdi. 
BOTAŞ’ın planlanan projeleri hakkında 
bilgi aktaran Koçak, doğal gaz ihra-
catına yönelik altyapı ve mevzuatsal 
düzenlemelerle ilgili çalışmaların da 
sürdürüldüğünü belirtti.

EPDK Enerji Dönüşüm Dairesi Baş-
kanlığı Dijital Dönüşüm Grup Başkanı 

Dr. Okan Yardımcı, ‘Enerji Dönüşümün-
de Doğal Gazın Yeri’ başlıklı sunumun-
da toplam birincil enerji kaynaklarının 
tüketimi içerisinde fosil kaynakların 
yerini vurgulayarak, petrol ve doğal 
gaz rezervleri ile bu piyasaların bü-
yüklüğünü diğer enerji kaynakları ve 
emtia piyasaları ile karşılaştırmasını 
sundu. Meclis Üyelerine anlık olarak 
yapılan mini bir anketin de yer aldığı 
sunumda, en temiz fosil yakıt olarak 
bilinen doğal gazın uzun yıllar geçiş 
yakıtı olarak yerini koruyacağı değer-
lendirildi.

GAZBİR Genel Müdürü Musa Cem 
Önal tarafından 2022 yılı doğal gaz 
dağıtım sektörünün genel görünümü 
hakkında sunum gerçekleştirildi. 2022 
yılında dağıtım şebekesinin bir önceki 
yıla göre %7 büyüdüğünü belirten 
Önal, 2022 yılı sonu itibariyle 81 il, 
743 yerleşim yerine doğal gaz ulaştı-
rıldığını, böylece Türkiye’de ilçelerin 
%70’ine ve beldelerin %17’sine doğal 
gaz arzının sağlandığını ve 2022 yı-
lında 1,15 Milyon yeni abonenin doğal 
gaz kullanmaya başladığını ifade etti. 
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[otomotiv ►

Hyundai, yüksek performanslı 
ilk elektrikli modeli IONIQ 5 N’i 
İngiltere’de düzenlenen Goo-

dwood Hız Festivali’nde tanıttı.
Hyundai’den yapılan açıklamaya 

göre, IONIQ 5 N, N markasının elek-
trifikasyon geleceğini ve performans 
tutkunlarının sürüş tutkularını do-
yasıya yaşamaları için yeni bir çağın 
başlangıcını temsil ediyor.

IONIQ 5 N, Hyundai’nin sürücü 
odaklı diğer N modellerinin yanı sıra 
yüksek kaliteli mobilite sunma konu-
sundaki yatırımlarını ve çalışmalarını 
da en iyi şekilde temsil ediyor. Ödüllü 
E-GMP platformu kullanılarak üreti-
len IONIQ 5 N, standart versiyondan 
hem dış tasarımda hem de iç mekan-
da sportif detaylarla farklılaşıyor.

‘Günlük Spor Otomobil’ temasıyla 
yola çıkan IONIQ 5 N, gövde üzerin-
de 42 noktadan ek kaynaklara ve 2 
metreden fazla yapıştırıcısı bulunu-
yor. Şasi güçlendirilirken böylece en 
sert virajlarda dahi yüksek bir yol 
tutuş performansı gösteriyor. Motor 
ve akü montajı da bu bileşenlerle 
beraber desteklenirken, ön ve arka 
alt şasiler yanal sağlamlık için geliş-
tirildi. Dünya Ralli Şampiyonası’ndan 
ilham alarak güçlendirilen akslar 
ise hem ön hem de arkada görev 
alıyor. IONIQ 5 N, 21 inçlik alüminyum 
jantlar üzerinde hareket ederken 
daha güçlü elektrikli motor torkuna 
dayanacak şekilde üretildi.

Direksiyon tepkilerini geliştir-
mek için yüksek oranları tercih eden 
mühendisler aynı zamanda gelişmiş 
tork geri besleme için de özel olarak 
ayarlanmış bir N R-MDPS (Motor 
Tahrikli Servo Direksiyon) sistemi 
kullanıyor. Bu eklentiler, sürücülerde 
daha fazla güven uyandıracak daha 
doğrudan ve iletişimsel bir direksi-
yon deneyimi sunuyor.

N Pedal, Hyundai’nin şampiyon-
luk kazanan i20 N WRC’lerindeki 
üstün yol tutuş özelliklerini EV’lerin 
doğal ağırlığına ve boyutuna getir-
miş oluyor. IONIQ 5 N’de bulunan bu 
akıllı yazılım, geliştirilmiş gaz kele-
beği hassasiyeti sağlıyor. i-Pedal’ın 

rejeneratif fren sistemindeki gibi 
benzer teknolojiden yararlanan N 
Pedal, enerji verimliliği yerine hızlı ve 
heyecan verici viraj almaya öncelik 
veriyor.

N Drift Optimizer ise araç kon-
trolünü dengeleyerek kayma açısı-
nın korunmasına yardımcı oluyor. 
Entegre Torque Kick Drift işlevi de 
sürücünün daha dengeli drift yap-
masına olanak tanıyor. Bu özellik, 
gelişmiş elektronik kontrol teknoloji-
si sayesinde elde ediliyor.

- Araç 21 bin devir çevirebiliyor
Bu güçlü elektrikli otomobil, N 

Grin Boost devredeyken 478 kW / 
650 PS güç üretiyor ve 21 bin de-
vir çevirebiliyor. Pil, motor yağı ve 
akü soğutucusu ile gelişmiş termal 
yönetim sistemi sunan otomobil, 
bağımsız radyatörler kullanarak 
yüksek performanslı kullanımda 

maksimum soğutma sunuyor. IONIQ 
5 N, Hyundai’nin en güçlü fren siste-
mini temsil eden N markalı frenlerle 
dizginleniyor. Dört pistonlu, monob-
lok kaliperli 400 mm çapındaki ön 
disklere 360 mm’lik arka diskler eşlik 
ediyor.

Günlük bir spor otomobil ola-
rak öne çıkan IONIQ 5 N, entegre N 
e-shift ve N Active Sound + aracılı-
ğıyla da iddialı bir vites değiştirme 
ve yarış otomobili sesi sunuyor. N 
e-shift, güç iletimi ve vites değiştir-
me arasında muazzam bir kontrol 
sunarken N Active Sound ise sürüş 
keyfini benzinli motor tınılarıyla 
artırıyor.

N gövde kiti, N siyah iç mekan 
ve sportif detaylarıyla performans 
tutkunlarının dikkatini çeken Hyun-
dai IONIQ 5 N, satışa sunulacağı tüm 
pazarlarda elektrikli modellere farklı 
bir bakış açısı getirecek.

Hyundai’nin ilk elektrikli modeli IONIQ 5 N 
İngiltere’de tanıtıldı
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[Abigem ►

Referans no: BRFR20230608018
İklim değişikliği ve risk yönetimi ile ilgili yenilikçi çözümlerin tasarımı ve 
üretiminde uzman Fransız mühendislik şirketi, su geçirmez teknik tekstilden 
yapılmış patentli bir ürünü endüstriyel ölçekte üretmek için endüstriyel ortak 
aramaktadır. Beklenen işbirliği imalat veya taşeronluk anlaşması kapsamın-
da olacaktır.

Referans no: BRPT20230525025
Enerji verimliliği çözümlerinin teknik analizi ve uygulamasında 12 yılı aş-
kın deneyime sahip Portekizli bir KOBİ, teklif portföyüne eklemek için yeni 
yenilikçi ürünler aramaktadır. Şirket, ticari anlaşma yapmak üzere enerjiyi 
azaltmak için teknolojik çözümler üreten ve/veya dağıtan endüstriyel ortaklar 
aramaktadır.

Referans no: BRPL20230523006
Sağlıklı gıda, kahve, temizlik ürünleri ve diğer hızlı tüketim mallarının dis-
tribütörü ve ithalatçısı olan Polonyalı şirket, Polonya pazarına sunulabilecek 
yeni, orijinal ve farklı ürünler aramaktadır. Şirket, dağıtım hizmetleri veya 
ticari acentelik sözleşmesi temelinde işbirliği ile ilgilenmektedir.

Referans no:  BRPL20230511009
Polonya’dan çok şubeli toptancı, ev ve bahçe ekipmanları ithalatçısı ve distri-
bütörü, ev ve bahçe ürünleri üreten ortaklar aramaktadır.

Referans no: BRGB20230428024
Bir İngiliz şirketi, her kişinin ihtiyacına göre uyarlanabilen modüler bir masa 
düzenleyici tasarladı ve geliştirdi. Düzenleyici, masanın veya küçük çalışma 
alanının üzerindeki dikey alanı kullanarak dağınıklığı ortadan kaldırarak ka-
ğıtlar, dizüstü bilgisayar, PC, monitör ve/veya diğer cihazlar için daha fazla 
alan bırakır. Yüksek kaliteli bitmiş ahşap prototipler ve ürünler üretmek için 
sürdürülebilir kaynaklı ahşap kullanan ahşap ürünler üreticisi aramaktadır.

Referans no:  BRIT20230428011
İtalyan şirket, glüten\şeker\laktoz içermeyen ürünler (makarna, atıştırmalık-
lar, bisküviler, tatlı karışımları, dondurma külahları...) gibi geniş ve sağlıklı 
gıda ürünleri distribütörüdür. Şirketin ürün portföyü, arancini, scaccia ve 
cannoli gibi Sicilya lezzetlerini içerir. Şirket ürün yelpazesini genişletmek için 
yenilikçi ve yüksek kaliteli sağlıklı gıdalar aramaktadır.

Referans no: BRDK20230426007
Avrupa olmak üzere çeşitli ülkelerden bebek ve çocuk ekipmanları ithal eden 
ve bu ürünlerin tüm İskandinavya’da dağıtımını yapan Danimarkalı firma, 
bebek ve çocuk ekipmanları sağlayacağı (kendi markalarıyla)  tedarikçiler 
aramaktadır. 

Referans no:  BRGR20230427005
Düşük (LDPE) ve yüksek (HDPE) yoğunluklu polietilen ve polipropilenden 
(PP) ve ayrıca nişasta bazlı biyolojik olarak parçalanabilen malzemelerden 
ambalaj ürünleri üreten Yunan firma, teknik destek işbirliğini de kapsayan 
ticari anlaşma yapmak üzere düşük polietilenden (LDPE) ve yüksek polietilen 
(HDPE) geri dönüştürülmüş ve geri dönüştürülebilir hammadde üreticileri 
aramaktadır.

Referans no: BRNL20230405014
Otomotiv endüstrisindeki geniş bir uygulama yelpazesi için yüksek hassasiyetli 
sızdırmazlık ürünleri üreten Hollandalı firma, Türkiye’den mühendislik ve/
veya ortak imalat konusunda çalışmak üzere ortaklar aramaktadır.

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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